
Coraz więcej płacimy za 
masło. Czy wzrosną też ceny 
przetworów mlecznych?
Rozmowa z Januszem Namysłowskim, prezesem 
Okręgowej Spółdzielni Mleczarskiej w Jarocinie
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W  Jarocin ie  o tw a rty  zosta ł gab ine t m edycyny estetycznej, nie ty lko  dla kobiet. Czy w łaśc ic ie lka
nie obaw ia  się, że w  tak  m a łym  m ieście będzie m ia ła  m a ło  k lien tów ? - Jestem przekonana, że 
wiele osób korzysta z zabiegów. Tyle, że w okolicznych m iastach ja k  Poznań, Kalisz czy inne  
- m ów i lek. m ed. V io le tta  Ika Pankowska.
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Kiedy zakończenie 
obwodnicy?
Miało być w  połowie sierpnia, 
będzie trochę później >s.3

Ludzie mówili, że Niemiec 
zakłada sekto
O historii powstania kaplicy w Tarcach

Czytaj na str. 16

Prezes
obniżył pensje 
lekarzom, 
ale nadal 
nie ma na 
podwyżki dla 
ratowników

► NOWE MIASTO

Czy strażacy 
dostana więcej?

► JARACZEWO

Był tak pijany, że 
policjanci musieli 
mu pomóc wyjść 
z auta i utrzymać 
się na nogach
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Bez wolnych sądów nie będziemy 
prawdziwie wolni

W  czwartkowy wieczór byłem z kilkoma 
moimi przyjaciółmi pod jarocińskim sądem. 
Stawiło się osiem osób. W prawie trzydziesto- 
tysięcznym mieście. Sędziowie -  nie przyszli. 
Nawet ci w stanie spoczynku. Może byli w Po
znaniu albo w Warszawie. Nie wiem. Wiem za 
to, że niezawisłe sądy to jeden z fundamentów 
demokracji, ba naszego życia. Żeby ich bronić 
nie trzeba się specjalnie zwoływać.

Ktoś zapyta, po co protestow ać? D la
czego? Z telewizji partyjnej ludzie słyszą, że 
sędziowie to kasta, są  ponad prawem, wielu 
to przestępcy albo złodzieje... Zupełnie jak 
w filmie z czarnych czasów. Nie potrafię 
o  tym spokojnie mówić, chyba też myśleć.

Zostałem niesprawiedliwie osądzony przez 
polski sąd. M am  na to  dokumenty. Czekam 
tylko na jeden wyrok ze Strasburga. Czy wo
łam głośno, że trzeba sądy rozgonić, bo mnie 
skrzywdziły? Nie! Po trzykroć nie!!! Dzięki 
temu, że jesteśmy w Unii Europejskiej mogłem 
odwołać się od tego wyroku. Gdybyśmy byli 
za naszą w schodnią granicą, mógłbym tylko 
łkać w zaciszu dom ow ym . W  najlepszym  
przypadku. A najpewniej siedziałbym w łagrze.

W  dem okracji praw o do niezależnego 
sądu jest fundam entem  ustroju. To banał,

ale w ypada go przypom inać. Szczególnie 
młodym. Bo oni me pamiętają komuny i dys
pozycyjnych sędziów wykonujących polecenia 
władzy wykonawczej. Całej tej traumy.

Sądy trzeba naprawić, zmieniać. Nie są 
idealne. W  wielu mom entach wkurzają ludzi, 
którzy przychodzą tam  po rozstrzygnięcia.

Dziś słyszę od m oich znajom ych, nie 
tylko z Polski, że zm ierzam y prosto  poza 
Unię Europejską. Niech każdy sobie odpowie, 
czy chce poza nią być. Czy chce blokowania 
Internetu, Facebooka, policyjnej kontroli? Ja 
z całą pewnością nie. Bo jak nie m a wolnych 
sądów, to  nie m a wolnych ludzi. Tak powie
dział w Senacie RP Sędzia Sądu Najwyższego 
(jeszcze) Stanisław Zabłocki. W ypada o tym 
pamiętać.

Ten tekst napisałem w nocy z piątku na 
sobotę. Potem przez cały weekend widziałem 
protesty na polskich ulicach. Czy miały one 
wpływ na decyzję Prezydenta Andrzeja Dudy 
w sprawie ogłoszonego w poniedziałkowe 
przedpołudnie weta do dwóch ustaw? Pew
nie tak, choć m am  nadzieję, że podstawową 
przyczyną takiego postępowania jest przede 
wszystkim jego poczucie odpowiedzialności 
za Polskę.
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WYSRAJ ATRAKCYJNE NAGRODY!
Bony odzieżowe, usługi 

kosmetyczne lub sesja zdję
ciowa o wartości 600 złotych 
mogą trafić do Dziewczyny 
Lata 2017. Chcesz znaleźć 
się na kalendarzu  G aze
ty Jarocińskiej na 2018 rok 
i zdobyć atrakcyjne nagrody? 
Weź udział w naszym plebi
scycie! Wygra dziewczyna, 
która uzyska najwięcej gło
sów od naszych czytelników 
i internautów.

W ystarczy p rzes łać  3 
swoje zdjęcia, imię, nazwi
sko i numer telefonu na adres 
redakcja@jarocinska.pl w te
macie wpisując DZIEWCZY
NA LATA do 30 lipca, a my 
wybierzemy jedno i opubliku
jemy je na portalu jarocińska, 
pl oraz na łamach “Gazety 
Jarocińsk iej” . C hciałabyś 
wziąć udział w konkursie, 
ale nie masz odpowiedniej 
fotografii? Przyjdź do redakcji 
Gazety na ul. Kasprzaka la, 
a  m yje dla Ciebie zrobimy.

K andydatkę m oże też 
zgłosić osoba trzecia. Musi 
wówczas podać jej nr telefo
nu, a  my zapytamy ją  o  zgo- 
dę.

Udział w plebiscycie jest 
dedykowany dla osób powy
żej 16. roku życia. Niepełno
letni do zgłoszenia m uszą 
dołączyć zgodę opiekuna 
prawnego.

O d 1 sierpnia 2017 roku 
od godziny 10:00 do 30 sierp
nia 2017 roku do  godziny 
12:00 potrwa głosowanie na 
„Dziewczynę L ata  2017”, 
a będzie się ono odbywało 
w dw óch w ariantach: p o 
przez w ysyłanie SM S-ów  
oraz poprzez wysłanie lub 
przyniesienie kuponów znaj
dujących się w „Gazecie Ja 
rocińskiej”. Szczegóły o d 
nośnie głosowania podamy 
wkrótce. Plebiscyt odbędzie 
się na obszarze powiatu ja 
rocińskiego i gminy Nowe 
M iasto nad Wartą.

Regulamin konkursu jest dostępny w redakcji Gazety - Jarocin, ul. Kasprzaka 1a
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I MIEJSCE
• bon do sklepu Top Se- 
cret o wartości 4 00  zł
• karnet na na zajęcia 
Zumby o wartości 60  z ł 
ufundowany przez Anetę 
Szlachciak (8 wejść)
II MIEJSCE
• bon na usługę kosme
tyczną w salonie “ Pin-up” 
o wartości 2 00  zł na 
dowolne usługi dostępne 
w salonie za wyjątkiem 
zabiegów kosmetologii 
estetycznej (mezoterapii 
igłowej, wypełniaczy, itp.).
• karnet na na zajęcia 
Zumby o wartości 60  zł 
ufundowany przez Anetę 
Szlachciak (8 wejść)

III MIEJSCE
• bon o wartości 100 zł 
do wykorzystania w Pra
cowni Złotniczej Koteccy
• manicure o wartości 35  zł 
Gabinet Kosmetyczny 
„RENIA" Renata Mizera

Ponadto
Specjalna nagroda „Gaze
ty Jarocińskiej”
• profesjonalna sesja zdję
ciowa (wraz ze zdjęciem 
na kalendarz „Gazety 
Jarocińskiej" na rok 2018) 
o wartości 60 0  z ł dla 
dwóch dziewczyn

Nagrody dla uczestników 
plebiscytu (oddających 
głosy internautów oraz 
czytelników „Gazety Jaro
cińskiej”):
• 4 kupony po 50 zł od 
pizzerii primavera
• 10 kubków od „Gazety 
Jarocińskiej”

One już wygrały!
W ubiegłorocznym plebi
scycie „Gazety Jarociń
skiej" i portalu Jarociń
ska.pl Dziewczyną Lata 
została Milena Wesofek 
(na zdjęciu). Wśród pozo
stałych laureatek znalazły 
się także: Kornelia Taczała, 
Kinga Alankiewicz oraz 
Wiktoria Wielińska

O Ś W IA D C Z E N IE

Zapewnienie przez powiat jarociński dotacji dla 
schronisk niepublicznych w pełnej wysokości otrzy
mywanej subwencji z budżetu państwa, pozwalało 
placówkom oraz podmiotom je prowadzącym, zaplano
wać w odpowiedni sposób i zakres działalności, a także 
zorganizować działalność schroniska w perspektywie co 
najmniej 2 kolejnych lat. Zmiana tych zasad w trakcie 
roku szkolnego, w szczególności pozbawienie podmiotu 
prowadzącego niepubliczne schronisko połowy otrzy
mywanej dotychczas dotacji, spowoduje likwidację 
tego typu placówek, a co za tym idzie - może przede 
wszystkim - miejsca spotkań, wypoczynku i rozwoju 
kulturalno-społecznego dzieci i młodzieży, jakim jest 
schronisko. Należy mieć na względzie, że schroniska 
młodzieżowe pełnią ważną funkcję społeczno-wycho
wawczą i rozwojową, w szczególności w przypadku wsi 
i małych miasteczek. W związku z zamiarem odebrania 
schroniskom młodzieżowym dotacji, podmiot prowadzą
cy schronisko w Wilkowyi nie będzie wnioskował poprzez 
elektroniczny System Informacji Oświatowej w roku 
2017  o udzielenie dotacji, ponieważ przekazana przez 
budżet państwa dotacja nie zostałaby dalej przesłana do 
naszego schroniska, tylko spożytkowana przez powiat 
wg uznania. Tym sposobem tej części subwencji nie 
dostanie żaden z podmiotów z powiatu jarocińskiego. 
Kontrolujący schronisko w Wilkowyi nie powinni poczuć 
się urażeni, ponieważ udostępniono im nie tylko miejsce 
z odpowiednimi warunkami do przeprowadzenia kon
troli, ale również wytłumaczono, iż dyrektor będzie do 
dyspozycji po zakończonych w tym dniu egzaminach.
Nie było w tym złej woli. W dniu, w którym została 
przeprowadzona kontrola tj. 19 kwietnia br. odbywały 
się ogólnopolskie egzaminy gimnazjalne. W związku 
z tym dyrektor musiał zapewnić odpowiednie warunki 
przeprowadzenia egzaminu, jednocześnie pozostając 
do dyspozycji osób egzaminowanych i zasiadających 
w komisji egzaminacyjnej. Nie mógł sobie pozwolić na 
„picie kawy" z kontrolującymi, ponieważ w tym dniu 
priorytetem był egzamin gimnazjalny. W pozostałych 
dniach nie było tego problemu. Poza tym wniesione 
zostało pismo z prośbą o nieprzeprowadzanie kontroli 
w tym dniu, na które starosta odpowiedział odmownie.
W nadesłanym piśmie poucza nas co oznacza wydatko
wanie dotacji, definiując, iż „przez dotację wykorzystaną 
zgodnie z przeznaczeniem rozumieć należy w szcze
gólności zapłatę za zadania, na które dotacja została 
udzielona". Natomiast w momencie, gdy kontrolujący 
otrzymali dokumenty potwierdzające fakt zapłaty, nie 
wiedzieli co mają z nimi począć, a potem zarzucili nam, 
że w  ogóle ich nie otrzymali.

M acie j Konieczny 
dyrektor Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Wilkowyi

Czytaj też na str. 9

Co o podwyżkach cen masła myślą mieszkańcy?
Masło podrożało i to mocno - za kostkę płacimy blisko dwukrotnie 
więcej niż rok temu, nawet do 6 złotych! Zapytaliśmy mieszkańców 
naszego miasta.

Stefan
Nie zauw ażyłem , że m asło  zdrożało, ale w ca le  m nie  
to  nie dz iw i, bo teraz na w si n ik t nie chce pracow ać.. 
Może być jeszcze gorzej.

Ceny m asła  o s ta tn io  wzrosty. Czyta łam  naw e t w  In te r
necie, że m a ją  być jeszcze większe podwyżki. Zawsze tak 
było... raz ceny są wyższe, raz niższe, n ic na to  nie poradzimy.

Grzegorz

Nie zauw ażyłem  w zrostu  cen m asła . U nas w  dom u 
zakupam i za jm u je  się żona, w ięc n ies te ty  nie um iem  
n ic  na ten te m a t pow iedzieć.

Kamila
Tak, zauważyłam , że ceny poszły ostro w  górę. Jeśli będą 
wzrastać nadal, to  cbyba przestanę jeść m asło (śm iech).

Małgorzata
Ceny m asła wzrosty porządnie, ale przy obecnym rządzie 
w szystko je s t m ożliw e. Ja nie korzystam  z m asła , ty lko  
z m argaryny, w ięc  ta  podwyżka m n ie  nie dotyczy.

Bożena
M asło  zdrożało to  fa k t... Tego się nie da nie zauważyć! 
W szystkim  nam  żyje się coraz gorzej,

http://www.jarocinska.pl
mailto:redakcja@jarocinska.pl
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■ Dlaczego rosną ceny mleka?
Trudno jednoznacznie powiedzieć czy 
jest to wynik spekulacji, czy braku mle
ka na rynku nie tylko w Polsce, ale i Eu
ropie. Twierdzę, że jest to  spow odo
wane brakiem mleka w krajach Europy 
Zachodniej: Niemczech, Francji, Wiel
kiej Brytanii, gdzie w ostatnim  czasie 
spadła produkcja mleka i tym samym 
wzrosło zapotrzebowanie na tłuszcz 
mleczny. Niebawem, aby zmniejszyć 
rosnące ceny, zostaną uwolnione za
pasy interwencyjne mleka agencji Unii 
Europejskiej. W puszczenie na rynek 
450 tys. ton mleka w  proszku i 350 tys. 
ton m asła spowoduje najpraw dopo
dobniej, chociaż nie wiem tego w stu 
procentach, zaham ow anie w zrostu 
cen masła.
■ Czy w  związku z tym, że rosną ceny 
masła, zwiększyliście produkcję?
Nie. Jest lato , był okres nowalijek, 
w którym jest większe spożycie śmie
tany. W  czasie wakacji produkujemy 
śmietanę na zapotrzebowanie dużych 
jednostek spożywczych. Chociaż by
śm y naw et m oże chcieli zwiększyć 
produkcję, ale jesteśm y ograniczeni.
■ Ograniczeni ilością dostarczanego 
mleka.
Tak jest. Produkujemy galanterię mle
czarską, która składa się z wielu asor
tymentów. Ten tłuszcz trzeba rozdzielić 
na wszystkie wyroby: śmietanę, masło, 
mleko i na pozostałe artykuły. Wszystko 
jest zagospodarow ane i sprzedane.
■ Skoro nie ma mleka, masło drożeje, 
czy wzrosną ceny innych przetworów 
mlecznych?
Jeżeli rynek na to pozwala, to  staramy 
się nieznacznie podnieść, ale jest to  
bardzo trudne. Tych produktów jest 
sporo na rynku, jes t większy wybór 
i wtedy decyduje cena. Latami pracuje
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REKORDOWY POZIOM OSIĄGNĘŁY CENY MASŁA. 
ZA KOSTKĘ PŁACIMY BLISKO 6 ZŁ.

Coraz 
więcej 
pfacimy 
za masło

Rozm owa z JANUSZEM NAMYSŁOWSKIM  
- prezesem O kręgow ej Spółdzielni M leczarskiej 
w  Jarocinie

praw ie 
3 0 0  ro ln ików  
dostarcza m leko 
do 0 SM 
w Jarocinie

2 6  m in. litró w  
m leka rocznie 
skupuje 
ja roc ińska  
m leczarn ia

się, aby zdobyć rynek, a bardzo szyb
ko m ożna stracić odbiorców poprzez 
podwyżkę cen.
■ Czy wraz ze wzrostem cen, wzrosty 
ceny mleka w  skupie?
Tak. Ale też wzrosły koszty poszcze
gólnych etapów  produkcyjnych. Jak 
produkujemy więcej twarogów, kefi
rów, mleka, to autom atycznie więcej 
zużywamy bezpośrednich artykułów 
do produkcji: butelek, kapsli czy energii 
elektrycznej oraz wody. To nie jest tak, 
że jesteśm y bardzo bogatymi przed
siębiorcami.
■ O ile wzrosły ceny mleka w  skupie?
Około 20 procent w  stosunku do roku 
poprzedniego.
■ Średnio za litr rolnicy otrzymują?
1,17 zł.
■ Jak długo ta cena mleka się utrzy
ma?
Eksperci szacują, że do końca tego roku. 
N ajpóźniej do pierwszego kwartału 
przyszłego roku. Ale czy ona się utrzy
ma? M am  pewne wątpliwości. Chyba, 
że spadnie skup mleka w pozostałych 
rejonach świata czy Europy. Nie jest ta
jemnicą, że wielu producentów rolnych 
rezygnuje z hodowli bydła mlecznego 
na rzecz produkcji wołowiny.
■ Jak wygląda produkcja mleka na 
naszym terenie. Wzrosła czy spadła? 
Jest na ubiegłorocznym poziomie. Nie 
m a wzrostu ani spadku. Są pewne wa
hania. Jedni są zadowoleni z ceny, inni 
nie, wtedy szukają innych podmiotów 
skupujących.
Ilu rolników zakończyło z mleczarnią 
współpracę?
Nikt nie zakończył współpracy. Jeże
li ktoś podpisuje umowę, to musi ją  
zrealizować.

Rozmawiała 
ELŻBIETA RZEPCZYK
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JAROCIN

Zakończenie obwodnicy 
potrwa dłużej

Dokładnie miesiąc został główne
mu wykonawcy obw odnicy Jarocina 
na oddan ie  inwestycji w term inie. 
N iedawno drogow cy zapewniali, że 
zdążą i będzie możliwość przejazdu 
fiajpasem. M im o wszystko Budimex 
wystąpił do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i A utostrad o wydłużenie 
term inu realizacji.

Z godnie  z zap isam i kon trak tu  
z 2014 roku - obw odnica Ja roc ina  
pow inna zostać od d an a  do  użytku 
•8 sierpnia tego roku. Jednak Marcin 
Kucharczak z poznańskiego oddziału 
DDD KiA  potw ierdza, że Budim ex 
wystąpił z wnioskiem o wydłużenie 
terminu realizacji inwestycji za blisko 
-00  min zł. Decyzja jeszcze nie z a 
padła. - IV przypadku zgody GDDKiA

na przedłużenie czasu na ukończenie 
ustalony będzie harm onogram  prac. 
Zam aw iający wraz z  wykonawcą do
łożą w szelkich starań, żeby przejazd  
ciągiem  głównym obwodnicy Jarocina 
był m ożliwy do końca sierpnia 2 017 
roku - tłumaczy Kucharczak i dodaje, 
że dalsze  prace prow adzone będą 
poza jedniam i drogi ekspresowej.

Szef kontraktu budow y obw od
nicy tłum aczy opóźnienia względa
mi formalnym i, a  dokładnie zm ianą 
przepisów, która miała z kolei opóźnić 
wydanie zmiany tzw. Z R ID -u (zgody 
na wykonanie inwestycji drogowej). - 
M im o że złożyliśm y takie wystąpienie, 
robim y wszystko, żeby w  sierpniu ruch 
był puszczony. Polega to na przegrupo
waniu sil na trasę główną S i ł ,  kosz

tem  prac na drogach bocznych, które 
będą kończone po  puszczeniu ruchu 
obwodnicą. - zapewnia dyrektor Adam 
Barszczyński.

W  ostatn ich  tygodniach niem al 
na ca łą  obw odnicę trafiła w ierzch
nia, tzw. w arstw a ścieralna asfaltu. 
D rogow cy skupiali się rów nież na 
pracach wykończeniowych obu cią
gów i wykonaniu konstrukcji ekranów 
akustycznych. D yrektor dodaje , że 
jednocześnie budow ane są  ogrodze
nia, bariery energochłonne, a  także 
oznakowanie. - Biorąc fx x l uwagę obec
ne zaawansowanie, jeżeli nie wystąpią 
żadne dodatkow e utrudnienia, to plan  
puszczenia ruchu w sierpniu wydaje się 
ja k  najbardziej realny - przew iduje 
Barszczyński. (nba)

O G Ł O S Z E N I A

nierdzewka hartowane szkło
aluminium M n i s i m

w w w .n ie rd ze w k a 2 4 .B ti
plexa poliwęglan materiały ścierne

A2HM, 63-720 Koźmin W ie lkop o lsk i, ul. P rzem ysłowa 1A

VlSION O PTYK
(obok kina „Echo”)

63-200 Jarocin, ul. Wyszyńskiego 4
(wejście od ul. Gołębiej)

GODZINY
OTWARCIA

pon.-pt. io^-i s 00 
sob. 9"°-14“

druga oprawa za
's z c z e g ó ły  promocji w  salonie ' \

POKOCHAJ
SŁOŃCE
w okularach 
przeciwsłonecznych 
ze swoją korekcją

O H  ? }  k  promocja na okulary progresywne
■ % /  L I  r  ‘ szczegó ły  p ro m o c ji w  sa lon ie

http://www.jarocinska.pl
http://www.nierdzewka24.Bti
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WIEŚCI
KRYMINALNE

► INTERWENCJA

Czy odwrócą ruch na ulicy Okrężnej?
Jechali po kielichu
■ Jarosława R. skontrolowano na ul. Kaszta
nowej w Jarocinie w niedzielę. Mieszkaniec 
gminy Jarocin jechał oplem astra mając 0,3  
promila alkoholu.
■ Tego samego dnia na ul. Kościuszki w Jaro
cinie sprawdzono Artura N. z gminy Jarocin. 
Motorowerzysta miał 1,7 promila alkoholu.
■ W piątek na ul. Wojska Polskiego w Jarocinie 
funkcjonariusze zatrzymali do kontroli merce
desa. 31-letni obywatel Francji nadmuchał 
1,4 promila alkoholu.

Pasażer w szpitalu
■ Jedna osoba ucierpiała w wypadku, który 
wydarzył się na krajowej „12" w Łobzie (gm. 
Jaraczewo). Jak ustaliła policja mieszkanka 
gminy Jaraczewo kierując mazdą nie zapano
wała nad pojazdem, zjechała do rowu i uderzyła 
w drzewo. Do szpitala przewieziono pasażera 
samochodu. Mężczyzna doznał obrażeń barku. 
Kobieta odpowie za spowodowanie wypadku.

Motorowerem wjechata 
w auto
■ Tak zakończyła się podróż dla 41-letniej 
mieszkanki gminy Żerków. W niedzielę w Ra- 
szewach jadąc motorowerem uderzyła w za
parkowane suzuki. Kobieta została ukarana 
mandatem.

J  - Czy musi dojść do tragedii? - pytają mieszkańcy ulicy Okrężnej w  Jarocinie. Wskazują, że wybudowany 
wiadukt na ul. Żerkowskiej ogranicza w id oczn ość  na skrzyżowaniu. Póki co  policja nie będzie  
wnioskować o  zm ianę organizacji ruchu na skrzyżowaniu ulicy Okrężnej z Żerkowską w  Jarocinie.

Ponad  tydzień tem u kierujący 
renault trafie wyjeżdżając z ulicy 
Okrężnej wymusił pierwszeństwo 
n a  30-latku jadącym  od  Ż erko
w a skodą octav ią . Pod n o ta tk ą  
o zdarzeniu na  portalu  jarociska. 
pl rozgorzała dyskusja na tem at 
w idoczności w tym miejscu.

„Trzebaprzyznać, że wyjeżdżając 
z ulicy Okrężnej, nie widać, czy ktoś 
jedzie od strony Annopola, ponieważ 
ukształtowanie wiaduktu obwodnicy 
je s t takie, a nie inne i nic nie widać, 
przydałoby się lustro, bo czuję, że 
tak będzie w tym  m iejscu coraz czę
ściej” - pisze internauta na portalu 
jarocinska.pl. „Wyjeżdżam z tej ulicy 
z 5  razy dziennie i zaw sze na czuja, 
zero widoczności, straszny je s t ten 
wyjazd, takich zdarzeń będzie tam  
w ięcej” - pisa! kolejny użytkownik 
naszego portalu.

Podobne spostrzeżenia mieli

12 lipca doszło do zderzenia skody octavi i renault trafica na 
skrzyżowaniu ul. Żerkowskiej i Okrężnej

ludzie obserw ujący pracę  służb 
w czasie usuw ania skutków wy
padków. - Jest górka, ja k  ktoś wy

jeżdża  z O krężnej w lewo, to nie wi
dzi sam ochodu, który je s t na dole, 
a zanim  ruszy, to ten z  dołu je s t ju ż  
na wysokości skrzyżowania - mówił

jeden z mężczyzn.
Czy policja dostrzega problem? 

- Zm ian odnośnie zm iany organi
zacji ruchu n ie wprowadza się po  
jednym  zdarzeniu Przyczyną ubiegło- 
tygodniowego wypadku było wymu
szenie pierwszeństwa. Do podobnych

dochodzi też w innych m iejscach. 
Jeżeli będą się one powtarzały, to 
na pew no podejm iem y ja k ieś dzia
łania. Na tę chwilę nie podejm ujem y 
żadnych kroków - wyjaśnia mł. asp. 
Agnieszka Zaworska, rzecznik p ra

so w y  Komendy Powiatowej Policji 
w Jarocinie.

Przedstawiciel S tarostw a Po
wiatowego w Jarocinie tłumaczy, 
że ew en tu a ln ą  zm ian ę  o rg a n i
zacji ruchu  m ożna rozw ażyć po 
zakończeniu budowy obwodnicy. 
M ieszkańcy m ogą taki w niosek 
złożyć do Powiatowej Komisji ds. 
Z arządzania Ruchem na D rogach 
Powiatowych i Gminnych. -M ożna  
odwrócić ruch w taki sposób, że na ul. 
Okrężną będzie wjazd z Żerkowskiej, 
a nie będzie wyjazdu - mówi Piotr 
Banaszak, kierownik referatu dróg 
powiatowych.

(e ra )

Jechat za szybko, 
stracH prawo jazdy
■ 22-letni mieszkaniec gminy Jarocin przez 
najbliższe trzy miesiące nie będzie mógł prowa
dzić samochodów. To efekt zbyt szybkiej jazdy. 
W piątek po południu na krajowej „12” w Górze 
w miejscu zabudowanym jechał z prędkością 
106 km/h. Kierowcy audi policjanci zatrzymali 
prawo jazdy i ukarali go mandatem.

Zignorował sodowy zakaz
■ 18 lipca na ul. Golskiej w Jaraczewie spraw
dzono motorowerzystę. W czasie kontroli oka
zało się, że 20-letni Michał M. z gm. Jaraczewo 
ma sądowy zakaz prowadzenia pojazdów me
chanicznych. Teraz odpowie za niestosowanie 
się do sądowego orzeczenia.

Zfodziej z łupem wybiegł 
na policyjny radiowóz
■ Pecha miał sklepowy złodziej. Z ukrytym 
w reklamówce łupem wybiegł wprost na ra
diowóz.
Wtorek 18 lipca, centrum Jarocina, kilka mi
nut po 14.00. Policjanci wracali z interwen
cji. Jechali ul. Wrocławską i nagle zauważyli 
wybiegającego ze sklepu mężczyznę z rekla
mówką, a potem goniącą go kobietę. Jeden 
z mundurowych wyskoczył z radiowozu i ruszył 
w pościg za mężczyzną. Po kilkunastu metrach 
zatrzymał uciekiniera, po czym okazało się, 
że mieszkaniec powiatu katowickiego skradł 
alkohol i papierosy. Został ukarany mandatem.

Rabusie odiechali renaultem
■ 18 lipca wieczorem policja otrzymała zgłosze
nie o kradzieży renault clio z osiedla Konstytucji 
3 Maja w Jarocinie. 5-letnie auto skradziono 
w okresie od poniedziałku (17 lipca) do wtorku 
godz. 18.00.

Nieostrożni kierowcy 
ukarani mandatami
■ 20 lipca na krajowej „12" w Łobzie mieszka
niec powiatu gostyńskiego kierujący ciągnikiem 
rolniczym w czasie skrętu zderzył się z dafem. 
Traktorzysta dostał mandat.
■ 18 lipca na ul. Wojska Polskiego w Jarocinie 
mieszkanka gminy Jarocin kierująca oplem 
astra wyjeżdżając z drogi podporządkowanej 
nie ustąpiła pierwszeństwa przejazdu jadące
mu fordem mondeo. Sprawczyni kolizji została 
ukarana mandatem.
■  17 lipca na krajowej „12" w Łobzie jadący 
oplem uderzył w tył daewoo matiza. Kierują
ca tym ostatnim autem doznała niegroźnych 
obrażeń. Sprawca został ukarany mandatem.

(era)

Kradł prąd z „lewego" przyłącza
60-letni mieszkaniec gminy Ko

tlin jest oskarżony o kradzież prądu.
Nielegalne przyłącze wykryto 

w kwietniu tego roku. Teraz proku
ratura Rejonowa w Jarocinie skiero
wała przeciwko 60-latkowi akt oskar
żenia. Z ustaleń śledczych wynika, 
że dom  w energię elektryczną był 
zasilany z dwóch przyłączy, z tym, że 
tylko jedno przebiegało przez licznik 
pomiarowy. - 60-latek zdemontował 
JmgnmUizolagiztrzecłiżyłprztswdów  
podłączył w to miejsce itme przewody, 
których końce wprowadził na poddasze

budynku mieszkalnego i za ich pomo
cą zasilał część gniazd elektrycznych 
w nieopomianManą energję elektryczną 
- mówi Maciej Melei; rzecznik praso
wy Prokuratury Okręgowej w Ostro
wie Wielkopolskim

Nie wiadomo jak długo męż
czyzna kradł prąd. Nie udało się 
też ustalić kwoty, za jaką pobrał 
energię elektryczną z nielegalnego 
przyłącza.

Za kradzież energii elektrycznej 
grozi od 3 miesięcy do 5 lat pozba
wienia wolności. (era)

Spłonęła stodoła. 
Zagrożenie było ogromne

- Jak wystrzeliła jedna płyta eter
nitu, to dostała stodoła powietrza, to 
wszystko poszło momentalnie - opo
wiada M ariola M atuszak, sołtys 
Raszew. W  jej sąsiedztwie w sobotę 
spłonęła stodoła.

- Byłam akurat w sklepie. Do 
męża zadzwonił m ój brat, że prze
jeżdżał koło naszej posesji i pali się 
stodoła sąsiada. A kurat ja k  jechał, 
to wystrzeliła jedna  płyta eternitu. 
Stodoła dostała powietrza, to wszystko 
poszło momentalnie. To byb straszne. 
Budynek byt przykryty eternitem. Nie 
zdawałam sobie sprawy, że eternit 
może powodować takie trzaski. Po
tworny huk. Wszystko leciało w naszą 
stronę. N a dodatek wiatr byt w na
szą strortę. To tak błyskawicznie się 
rozprzestrzeniało - mówi M ariola 
M atuszak, sołtys Raszew.

Pożar wybuchł w sobotę, kil
ka minut przed 19.00. Informacja 
o  ogniu postaw iła na nogi stra 
żaków. D o  dzia łań  skierow ano 
7 zastępów straży. Wioska jest gę
sto zabudow ana a droga wąska. 
- Jak podjechałam, to cały budynek 
bytwogniu, moje samochody były ju ż  
powypnjwadzune. a  m imo to odłamki 
elem int wypaliły lakier Człowiek pa

nikował, bo zagrożenie byb ogronme. 
W  ciągu sekundy możesz stracić do
robek całego życia. Na naszą stronę 
runął szczyt palącej się stodoły pół 
metra od naszych garaży - opowiada 
z przerażeniem szefowa Raszew.

Podkreśla, że mieszkańcy zaan
gażowali się w  gaszenie płonącego 
budynku. - Bardzo dużo pom ógł syn 
rolnika, u którego ogromy pożar był 
dwa lata temu. Dariusz Abramowicz 
przyjechał monitu (rodzaj ładowacza 
- przyp. red.), wypychał strażakom  
rozpalone bele, a oni gasili je  na bie
żąco. Dziękuję wszystkim sąsiadom, 
strażakom , którzy zaangażowali się 
wpomtKpogorzelcom  - dodaje M a
riola Matuszak.

S trażacy  p o ża r gasili kilka 
godzin. Ogień strawi! prawie cały 
budynek. Spaliło się 60 balotów  
słomy, dwie dmuchawy, dw a ro
wery. Spadające elementy eternitu 
uszkodziły 4 samochody znajdujące 
się w pobliżu płonącego obiektu.

Straty wyceniono na 50 tys. zł. 
Póki co nie w iadom o dokładnie, 
co było przyczyną pożaru. Policja 
ustaliła, że do jego powstania nie 
przyczyniły się osoby trzecie.

(era)

Pijani na um ór 
kierowcy. Jeden 
spowodował kolizję, 
a drugi wjechał 
do rowu

Był kom pletn ie  pijany. 
N ie m iał p raw a  jazdy , bo  
s trac ił je  ju ż  w cześniej za  
jazd ę  po  alkoholu . W siadł 
w opla i spowodował kolizję.

W  czwartek rano o godz. 
7.00. policja otrzym ała zgło
szenie o  kolizji na  skrzyżo
w aniu krajowej „11” z d ro 
gą na Zakrzew. - Kierujący 
oplem  astra nie zatrzym ał się 
za stojącym i w korku po jaz
dam i i postanow ił om inąć je  
z praw ej strony. Podczas tego 
m anewru uderzył w bok opla 
com bi wpychając go jednocze
śn ie na stojącego w cześniej 
peugeota 5008. Pom im o spo
w odowania ko lizji kierowca  
astry postanowił kontynuować 
swoją podróż - relacjonuje mł. 
asp . A gnieszka Z aw orska, 
rzecznik prasow y Komendy 
Powiatowej Policji w Jaroci
nie. Jechał niem al całą sze
rokością drogi.

Św iadkow ie zdarzen ia  
zaalarmowali policję. Dzięki 
inform acjom  przekazanym  
przez innych kierowców bły
skawicznie udało  się ustalić 
właściciela pojazdu. Już  po 
kilku m inu tach  od  zdarze
nia m undurow i zapukali do 
drzwi jego dom u.

P o lic ja n c i s tw ie rd z ili 
w o rgan izm ie  39-le tn iego  
Fabiana P  3,7 p rom ila  a l
koholu. Szybko okazało się, 
że m ężczyzna m a sądow y 
zakaz prowadzenia pojazdów

mechanicznych. Prawo jazdy 
stracił w ubiegłym roku rów
nież za jazdę po alkoholu.

Teraz grozi m u nawet do 
5 lat pozbaw ienia wolności. 
O dpow ie za jazdę po pija
ku, złam anie postanow ienia 
sądu i ucieczkę z miejsca zda
rzenia.

To nie jedyny kom plet
nie p ijany kierow ca, który 
został w ubiegłym tygodniu 
zatrzym any na  jarocińskich 
d rogach . D zięki czu jności 
jednej z kierujących w ręce 
m undurow ych w padł kolej
ny am ato r jazdy  na  podw ój
nym gazie. We wtorek w po 
łudnie dyżurny jarocińskiej 
policji o trzym ał zgłoszenie, 
że w kierunku Roszkowa je 
dzie kierow ca, który m oże 
być pod  wpływem alkoholu.

Funkcjonariusze udali się 
we w skazaną stronę i op isa
ny przez zgłaszającą pojazd 
zastali w rowie. - 4 4 -b tek  nie 
tylko nie po trafił zapanować 
nad pojazdem  i dojechać do 
celu, ale także chodzenie nie 
było w tym  m om encie jeg o  
m ocną stroną . M undurow i 
m u sieli pom óc m u w ysiąść 
z auta, a po  dow iezieniu do 
komendy, podtrzym ywać pod
czas chodzenia - mówi ml. 
asp. Agnieszka Zaworska.

K rzy sz to f D . z gm iny 
Jaraczew o  w ydm uchał 3,6 
prom ila alkoholu.

(era)

http://www.jarocinska.pl
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FAMOT DMG MORI
P l e s z e w  Sp.  z o.o.

W  z w i ą z k u  z  d y n a m i c z n y m  r o z w o j e m ,  
f i r m a  F A M O T  P l e s z e w  p o s z u k u j e  k a n d y d a t ó w  d o  p r a c y .

Firma FAMOT Pleszew jest największym producentem obrabiarek sterowanych numerycznie w Polsce i należy do japoń- 
sko-niemieckiego koncernu-największego producenta obrabiarek do metalu na świecie. W najbliższych latach nasza fir
ma planuje znaczny wzrost produkcji obrabiarek sterowanych numerycznie i wzrost ich sprzedaży. Planowane inwestycje 
pozwolą znacznie rozbudować dotychczasową infrastrukturę, dzięki czemu powstaną nowe miejsca pracy. W  związku 
z powyższym poszukujemy kandydatów do pracy na niżej określone stanowiska. Oferujemy atrakcyjne warunki zatrud
nienia (umowa o pracę, korzystne wynagrodzenie oraz niezbędne narzędzia pracy). Gwarantujemy naszym pracownikom 
rozwój zawodowy w nowoczesnej firmie i międzynarodowym koncernie oraz możliwość poznania nowoczesnych, wysoko 
zaawansowanych technologii i systemów stosowanych w przemyśle. Osoby zainteresowane zachęcamy do zapoznania 
się z naszą ofertą pracy. Kandydatów prosimy o nadsyłanie ofert zawierających list motywacyjny oraz C V na adres: 
http://praca-famot.dmgmori.com. Uprzejmie informujemy, że skontaktujemy się z wybranymi Kandydatami.

INŻYNIER
ZASTOSOWAŃ

OBRÓBKOWYCH
Oczekiwania od kandydatów:
• wykształcenie techniczne, preferowane wyższe 
o specjalności mechanika i budowa maszyn lub 
mechatronika;
• znajomość zagadnień obróbki skrawaniem;
• u m ie ję tn o ść  czy ta n ia  ry su n k u  te c h n ic z n e g o ;
• doświadczenie w pracy jako operator obrabiarki 
lub technolog - programista w zakresie obróbki
skrawaniem,
. umiejętność obsługi komputera,
. zdolności organizacyjne, komunikatywność, 
umiejętność pracy w zespole
• znajomość języka niemieckiego lub 
angielskiego będzie dodatkowym atutem

TECHNIK
SERW ISU

Oczekiwania od kandydatów:
• wykształcenie techniczne (średnie lub 
wyższe) w zakresie mechaniki, elektroniki, 
elektrotechniki, automatyki, inżynierii produkcji 
lub podobnych,
• dobra znajomość języka niemieckiego lub 
angielskiego (w mowie i w piśmie),
• znajomość podstaw obróbki skrawaniem oraz 
zagadnień CNC,
• mile widziane doświadczenie w branży 
maszynowej w obszarze serwisu,
• umiejętność posługiwania się przyrządami 
pomiarowymi,
• dyspozycyjność, samodzielność, operatywność, 
precyzja działania
• gotowość do częstych wyjazdów służbowych, 
prawo jazdy kat.B

KONSTRUKTOR MECHANIK
Oczekiwania od kandydatów:
• wykształcenie wyższe, techniczne o specjalności mechanika 
i budowa maszyn lub mechatronika;
• znajomość podstaw konstrukcji maszyn i zagadnień związa
nych z ich automatyzacją;
• bardzo dobra znajomość rysunku technicznego maszynowego;
• znajomość programów wspomagania projektowania CAD 
(znajomość Creo Parametric 2.0 będzie dodatkowym atutem);
• dobra znajomość języka niemieckiego i/lub angielskiego;
• doświadczenie zawodowe mile widziane

MONTER
OBRABIAREK/OPERATOR OSN

Oczekiwania od kandydatów:
• wykształcenie minimum średnie techniczne
• znajomość rysunku technicznego lub czytania schematów 
elektrycznych
• mile widziane doświadczenie zawodowe
• znajomość zagadnień obróbki skrawaniem
• znajomość obsługi obrabiarek CNC

http://www.jarocinska.pl
http://praca-famot.dmgmori.com
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Jarociniacy protestowali przed sądem. 
Prezydent zapowiedziat weto

K ilkadziesiąt o sób  zeb ra ło  się 
w sobotę i niedzielę wieczorem przed 
budynkiem Sądu Rejonowego w Jaro
cinie. Zamanifestowali w ten sposób 
swój sprzeciw wobec przegłosowanych 
przez parlam en t ustaw  o Krajowej 
Radzie Sądowniczej, Sądzie Najwyż
szym i ustroju sądów  powszechnych. 
W trakcie kilkudziesięciominutowego 
happeningu glos zabrał między innymi 
Bartłomiej Przymusiński, jarociniak, 
praw nik i rzecznik Stow arzyszenia 
Sędziów Polskich Iustitia. - Wszystkie 
te ustawy łącznie są groźne, ale chyba 
najgroźniejsza je st ustawa o Sądzie Naj
wyższym. Ustawa, która leży na biurku 
prezydenta przewiduje, że wszyscy obec
ni sędziowie SN, będą m usieli przejść 
w stan spoczynku, ewentualnie zostaną 
w sądzie ci, na których zgodzi się M ini

ster Sprawiedliwości, je s t to więc proces 
pełnego upolitycznienia sądów  - mówił 
Przymusiński.

Jarociniacy, między innymi radny 
pow iatow y i były burm istrz  S tan i
sław  M artuzalsk i (zobacz rozm o
wa) uczestniczyli też w dużych m a
nifestacjach w Poznaniu i Warszawie. 
Wszędzie dom agano się prezydenc
kiego veta dla ustaw  uchw alonych 
przez parlam ent zdom inowany przez 
członków Praw a i Sprawiedliwości.
- Wymiar sprawiedliwości z  całą pew
nością wymaga w Polsce naprawy i to 
na wielu płaszczyznach - proceduralnej, 
form alnej, ale wymaga także naprawy 
niestety na płaszczyźnie etycznej - tłu 
maczył w poniedziałek na spotkaniu 
z mediami prezydent Andrzej D uda.
- Przy każdych nom inacjach sędziow

skich mówię o tym, ja k ie  są moje, ja ko  
prezydenta RP oczekiwania wobec sę
dziów - że będą fachow cam i, że będą 
etyczni i krystalicznie uczciwi.

P rezy d en t zapo w ied z ia ł w eto 
w sprawie Krajowej Rady Sądow ni
czej i ustawy o Sądzie Najwyższym. 
- Sejm  doprowadził do tego, że są one 
ze sobą powiązane, a ja  powiedziałem , 
że sędziowie do K R S nie mogą być wy
bierani sejm ową w iększością głosów. 
N iestety w obecnym stanie byliby, a ja  
się na to ja ko  prezydent nie zgadzam  - 
argum entował.

Wielu uczestników protestów po
strzega decyzję głowy państw a jako 
sukces wynikający ze społecznego 
sprzeciw u. N iew ykluczone jednak , 
że Sejm odrzuci prezydenckie weto.

(nba)

My sobie 
na odcisk 
nie nadepniemy

Rozmowa z JANUSZEM 
KRAW CEM, szefem 
pow ia towych struktu r 
Prawa i Spraw iedliwości 
w  Jarocinie

■ Pana ugrupowanie rządzi po
w ia tem  jarocińskim  w  koalicji 
z p a n em  S ta n is ła w e m  M a r-  
tuzalskim . Nie ukryw ał on ostat
nio swojego sprzeciw u wobec  
zm ian, które zam ierza w prow a
dzić P raw o i S praw ied liw ości 
w  sądow nictw ie . W zią ł naw et 
udział - w  bardzo ostentacyjny  
sposób z flagą w  ręce i białym  
orłem  na czerwonej koszulce - 
w protestach, które odbyty się 
w  Poznaniu i Jarocinie. Czy to 
nie przeszkadza w ładzom  jaro 
cińskiego PiS-u?
D la m nie jes t to  w jak im ś sen
sie zrozum iale. M am y tę św ia

d o m o ść , że  b ę d ą c  w jed n y m  
ob o z ie  rząd zący m  i pow iecie , 
reprezentujem y różne opcje p o 
lityczne i ró żn e  pog lądy , jeśli 
chodzi o  tę d u żą  politykę. Poza 
tym  w pow iecie nie m a ko a li
cji partyjnej - PiS i PO . To jest 
porozum ienie  klubów  radnych. 
A  że tam  są  n as i dw aj c z ło n 
kowie (w ices ta ro s ta  M iro sław  
D rzazga i przew odniczący rady 
pow iatu  Jan  Szczerbań - przyp. 
red.) to  je s t rzecz d rugorzędna. 
K ażdy m a in n ą  robo tę . J a  nie 
m am  p re ten s ji d o  p a n a  M ar- 
tu z a lsk ie g o , że  w zią ł u d z ia ł 
w tych p ro testach . O n realizuje

to, w co  wierzy. J a  też realizuję 
to, w co wierzę. 1 sobie na odcisk 
nie nadepniemy.
■ Czy pan popiera decyzję prezy
denta Andrzeja Dudy o zaw eto 
w aniu ustaw w prow adzających  
tak kontrowersyjne zmiany w  są
downictwie?
Jak  w iększość członków  Praw a 
i Sprawiedliwości jestem  zasko
czony decyzją prezydenta. M am y 
tę świadom ość, że pan  prezydent 
też wywodzi się z obozu PiS-ow- 
skiego i w swojej kampanii wybor
czej podnosił konieczność reformy 
sądownictwa. I to  jes t rzecz n ad 
rzędna. Myślę, że wszyscy, nawet

ci protestujący, też tak uważają, bo 
tak dalej sądy działać nie mogą. 
Ja  uw ażam , że niezbędne są ra 
dykalne zmiany, bo  kosmetyczne 
zabiegi nic tu  nie dają. Dalej sądy 
są  opieszałe i tak naprawdę działa 
to  n a  zasadzie  lo terii - jakiego 
sędziego „wylosujemy”, takie bę
dzie orzeczenie. Tak dalej być nie 
może. Być m oże ta  droga, k tórą 
obrali posłowie PiS-u była za bar
dzo  drastyczna , rygorystyczna. 
Stało się tak, jak się stało. M oże 
pow inno  się to  odbyw ać b a r 
dziej na  zasadzie ewolucji. C zas 
pokaże.

Rozmawiała ANNA KONIECZNA
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To, że jestem w  koalicji z PiS-em, 
to nie ma nic wspólnego

Stanisław
Martuzalski w czasie 
manifestacji na 
Placu Wolności 
w Poznaniu. Zdjęcie 
umieszczone na 
jednym z portali 
społecznościowych, 
podpisane: „Orzeł 
Wolności wylądował 
na placu Wolności"

■ U czestniczył pan w  m an ifesta 
cji na Placu Wolności w  Poznaniu 
i później przed Sądem Rejonowym  
w  Jarocinie. Przeciwko czemu pan 
protestował?
Te ustawy, które na siłę próbow ano 
wprowadzić w trybie nienormalnym, 
tak napraw dę zmieniały ustrój Pol
ski. Te rozw iązania godziły w inte
resy w szystkich Polaków. A ja , jak  
i miliony Polaków, brałem świadomy 
udział w maju 1997 roku w referendum 
konstytucyjnym, w którym jasno, jako 
naród, postanowiliśmy o rozstrzygnię
ciach, które zostały zapisane w kon
stytucji. A  dzisiaj 235 posłów chciało 
zadecydować za kilka milionów ludzi. 
D la mnie to jest niedopuszczalne. Tak 
postępują państwa autorytarne, stąd 
mój sprzeciw.
■ Za tymi zm ianam i, które wywołały 
u pana takie zaniepokojenie i które 
zmusiły pana do protestu i wyjścia na 
ulicę, stoi Prawo i Sprawiedliwość, 
partia, z której członkami - M irosła
wem  Drzazgą i Janem Szczerbaniem  
- jest pan w  koalicji i razem rządzicie 
powiatem. Czy to się panu nie kłóci? 
Niektórzy m ówią, że „serce ma pan 
po lewej stronie, a portfel po prawej”, 
dlatego nie widzi pan sprzeczności. 
Tak ja, jak i inni ludzie, którzy prote
stowali w całym kraju tak naprawdę 
nie występowali przeciwko legalnie 
wybranej władzy tylko przeciwko złym 
projektom, które sprowadzały nas do 
kraju autorytarnego.
■ A to nie jest to samo? Przecież za 
tym i zm ianam i stoi konkretna par
tia , konkretnych 2 3 5  posłów Prawa 
i Sprawiedliwości, o których pan mó

w ił. To oni chcieli tego państwa au
torytarnego, którego się pan tak boi.
Obojętnie, jaka partia by to  zrobiła, 
zachowałbym się tak sam o. D la mnie 
nie jest istotne czy to  wprowadzał PiS, 
czy inna partia. Istotne jest, że to godzi 
w interesy moje i wszystkich Polaków. 
A to, że jestem  w koalicji sam orządo
wej - podkreślam sam orządowej - to 
nie m a nic wspólnego, z osobam i od
powiedzialnymi za proces legislacyjny. 
W zarządzie powiatu są rozsądni lu
dzie, którzy potrafią te sprawy rozgra
niczyć i myślę, że rozumieją postulaty 
głoszone przez protestujących. A tak 
z drugiej strony - ja  też m usiałbym 
mieć pretensje do kolegów z PiS-u, że 
w trakcie powitania prezydenta S ta
nów Zjednoczonych Donalda Trampa 
w Warszawie, w gorszący sposób po
traktowano prezydenta Lecha Wałęsę 
i posłów opozycji. Ale dla mnie nie to 
jest najważniejsze. Dla mnie wartością 
nadrzędnąjest mój kraj, moja rodzina 
i jeżeli ktoś - obojętnie z której strony 
- będzie występował przeciwko tym

w artościom , spotka się z taką sam ą 
m oją reakcją.
■ Każdego dnia spotyka się pan z wi- 
cestarostą Mirosławem Drzazgą (PiS) 
w  pracy w  starostwie, rozmawiacie  
panowie na tem at tych zmian, które, 
jak  sam pan powiedział - zagrażają  
Polakom?
Oczywiście, że rozm awiam y z p art
neram i z PiS-u, z którymi jesteśm y 
w koalicji. M ają w mojej ocenie bardzo 
zbliżoną do mojej perspektywę. To nie 
jest tak, że teraz w zarządzie powiatu 
siedzi dwóch wrogów. My jesteśm y 
najlepszym dowodem i takim sygna
łem dla polityków w Warszawie, że 
m ożna. Poza tym wystarczy spojrzeć 
w telewizor, przecież w PiS-ic sprawa 
tych zm ian nie była zero-jedynkowa, 
też byty dyskusje. A co najważniejsze 
pan prezydent Andrzej D uda podzielił 
nasz punkt widzenia poprzez zasto
sowania veta wobec tych szkodliwych 
dla naszej ojczyzny ustaw.

Rozmawiała 
ANNA KONIECZNA

http://www.jarocinska.pl
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Prezes obniżył 
pensje lekarzom, 
ale nadal nie m a 
na podwyżki 
dla ratowników

N adal nie m a porozum ienia pom iędzy 
ratownikami a zarządem jarocińskiego szpitala.

P o n ad  p ó łto ra  m iesiąca  up łynęło  od 
m om entu, kiedy jarocińscy ratownicy i pie
lęgniarze złożyli wypowiedzenia z pracy, po 
tym jak  fiaskiem zakończyły się rozm owy 
z szefostwem szpitala w sprawie podwyżek 
płac.

Czy zarząd  szpitala m a już jakieś p ro 
pozycje dla ratowników? - Wywalczyli sobie 
podwyżki. Na razie nie m a na to żadnych p ie
niędzy z m inisterstwa - mówi Leszek M azurek, 
prezes szpitala w  Jarocinie. - Na razie nie może
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być żadnych podwyżek z budżetu szpitala, bo ja  
robię obniżki, a nie podw yżki - zaznacza szef 
szpitala.

Prezes mówi, że od lipca prawie wszystkim 
lekarzom obniżył pensje. Nie chce jednak kon
kretnie podać, jaka to jest kwota. - N ie chciał
bym m ówić o sum ach, bo to co m iesiąc będzie 
zm ieniało, je s t to uzależnione od ilości godzin, 
ja k ie  lekarz wypracowuje. W  skali m iesiąca dla 
szpitala je s t to duża oszczędność. Po pierwszym  
m iesiącu będę m ógł udzielić szczegółowych 
inform acji - wyjaśnia zachow awczo Leszek 
M azurek. - Piłeczka je s t po  stron ie ratow-

t u
ników. Popełnili wiele 
błędów, z  których nie 
wiem, ja k  wyjdą. J a 
kie? - Złożenie przez » ^
27 ratowników  wypo- j /  y ] '
w iedzenia  z  pracy. To 
je s t działanie na rzecz dobra 
szpitala, czy odwrotnie? - pyta prezes.

Z apew nia, że m a przygo tow ane ro z 
w iązanie w przypadku nieosiągnięcia p o 
rozum ienia z ratownikami i pielęgniarzami 
z pogotowia.

(e ra )

Rozmowa z TOMASZEM RAŻNIAKIEM - przewodniczącym  Niezależnego Samorządnego Związku Zawodowego R atowników  Medycznych Południowej W ielkopolski koło Jarocin.

W porównaniu 
z Pleszewem jesteśmy 
„daleko za Murzynami'

■ W e w torek zostało zaw arte  po
rozum ien ie  pom iędzy K om itetem  
Protestacyjnym  R atow ników  M e 
dycznych a m in isters tw em  zdro 
w ia . Z g o d n ie  z u s ta le n ia m i od 
lipca tego roku m acie  o trzym ać  
4 0 0  z ł p o d w y żk i, a dru g ie  ty le  
od stycznia 2 0 1 8  r. Czy jesteście  
usatysfakcjonowani?
W śród ratowników zdania są podzie
lone. Część z nich jest niezadowolona, 
bo w alczyliśm y o znacznie więcej. 
Osobiście uw ażam , że jest pierwszy 
sukces. Podwyżkę wynegocjowaliśmy 
także dla kolegów, którzy nie pracują 
w zespołach wyjazdowych ZRM , a  są 
zatrudnieni w izbach przyjęć czy Szpi
talnych O ddziałach  Ratunkow ych. 
W pierwszej propozycji rządowej ci 
koledzy nie byli objęci podwyżką wy
nagrodzeń. To jes t napraw dę duży 
sukces kolegów KPRM , bo  ci ludzie 
są  cały czas w rozjazdach , a  je sz 
cze m uszą pracow ać na utrzym anie 
swoich rodzin. Jeździli na spotkania 
do Krakowa, Warszawy, a  niektórzy 
ratownicy nie doceniają ich wysiłku 
i na  forach internetowych pojaw iają 
się różne zgryźliwe wypowiedzi. Uwa
żam , że kolegom z K PRM  należy się 
duży szacunek.
■ Gdybyście nie przyjęlibyście tej 
propozycji, to pewnie źle zostaliby
ście odebrani przez społeczeństwo. 
Po zerw an iu  rozm ów  z m in is ter
stwem  w  kwietniu już pojawiły się 
głosy, jak  można nie być zadow o
lonym z 4 0 0  z ł podwyżki.
Jakby  nie by ło  p o ro zu m ien ia , to  
trudno  byłoby o jakiekolw iek sp o 

tkanie w przyszłości. Pewnie strona 
rządowa zatrzasnęłaby drzwi na dłuż
szy okres i wtedy byłby zupełny pat 
w tych rozm owach. Pozostałoby tak 
jak  w Jarocinie postawienie sprawy 
na ostrzu  noża.
m Ostatniego m aja praw ie wszyscy 
ratownicy i pielęgniarze złożyli w y 
pow iedzenia. Co się od tego czasu 
zmieniło?
M ija piąty tydzień od ostatn ich  roz
mów z zarządem szpitala. N a razie nic 
się nie zmieniło. Złożyliśmy pismo do 
starosty i przew odniczącego komisji 
zdrow ia Rady Pow iatu w Jarocinie. 
O d szefa komisji pana  K arola M a
tuszaka otrzymaliśm y odpowiedź, że 
postara  się zorganizow ać w najbliż
szym czasie spotkanie z przedstaw i
cielami starostwa i szpitala. Czekamy 
na reakcje. Niebawem wypowiedzenie 
złoży 28 osoba. Jeden kolega m a tylko 
miesięczny okres wypowiedzenia. N a
sze propozycje cały czas są  aktualne. 
Nie zmieniają się. Jesteśmy otwarci na 
rozmowy. Nie ukrywam, że jesteśm y

rozgoryczeni, że w  szpitalu  panuje 
taki wakacyjny spokój.
■ M acie  obiecana 4 0 0  z ł m iniste
rialnej podwyżki, czy będziecie się 
je j jeszcze dom agali od zarządu  
szpitala?
Tak. Tą m inisterialną podwyżką nie 
powinien się sugerować zarząd  szpi
tala. W  porównaniu chociażby z kole
gami z Pleszewa jesteśm y „daleko za 
M urzynami”, bo oni już od dłuższego 
czasu zarab iają  900 zł więcej. I oni 
też dostaną  te 400 zł podwyżki, a  „na 
rękę” będzie  to  240 zł. W  naszym  
szp ita lu  podwyżki d la  ratow ników  
nie było od 9 lat.
■ Jeżeli nie otrzymacie podwyżki od 
zarządu szpitala, to nie wrócicie do 
pracy 1 września?
Nie.
■ Jednym z postulatów jest zm iana  
kierownika SOR-u. Dotychczasowy 
szef m iał um owę do końca czerwca  
na zarządzanie oddziałem . Prezes 
przed łuży ł mu ją  na kolejne trzy  
miesiące.

D la mnie jest to  skandal. To właśnie 
pan kierownik w nocy z 1 na 2 m aja 
karetkę „S” pozbawił kierowcy. I teraz 
pan  prezes nadal nominuje go na sta
nowisko kierownika. To jest totalnie 
nieporozum ienie.
■ Liczycie na porozum ienie z pre
zesem szpitala ?
Zazwyczaj takie sprawy rozwiązuje 
się w  ostatnim  mom encie. Takie d o 
świadczenia w tym zakresie mamy już 
z poprzednich lat. Liczę na po rozu
mienie. Tym bardziej, że my nie żąda
my astronomicznych kwot. Ratownicy 
z innych stacji śmieją się z nas, jak  my 
możem y pracować za takie pieniądze. 
Pewnie to  też jest trochę nasza  wina. 
D aliśm y się zauroczyć byłem u już 
prezesowi Marcinowi Jantasowi, który 
stale coś obiecywał, a  czas uciekał. Po
dejrzewam , że jakbyśm y się przez 20 
lat nie upomnieli o  podwyżki, to nasze 
w ynagrodzenia nie zmieniłyby się.
■ Pod koniec m aja rozpoczęliście 
protest. Jeździliście oflagowanymi 
i oplakatowanym i karetkam i, jak  na

akcję reagowali pacjenci?
Jarocińskie społeczeństwo bardzo nas 
w spiera. Rozum ie nasze postulaty. 
C o  najw ażniejsze ludzie odb iera ją  
nas bardzo  pozytywnie.
■ Kiedy przedstaw ił pan publicznie  
wasze postulaty i skrytykow ał spo
sób negocjacji z  zarządem  szpitala, 
wyszło na jaw, że kierownik oddziału 
złożył doniesienie na policję, że pan 
m iał mu grozić. Policja odm ów iła  
wszczęcia dochodzenie. O detchnął 
pan z ulgą?
Byłem spokojny o wynik policyjne
go postępow ania. W iem, co zaszło 
pomiędzy m ną a  kierownikiem. Z a
stanaw iam  się, czy nie skierować na  
drodze  cywilnej spraw y przeciwko 
kierownikowi, b o  cały czas jestem  
pomawiany, że straszę ludzi, czy terro
ryzuje swoich kolegów, że nam aw iam  
do nieposłuszeństw a.
■ Obserwując ten protest, pana w y
stąpienie na sesji - zauw ażyłam , że 
ma pan posłuch wśród kolegów. Jak 
pan na to sobie zapracował?
Nie wiem. Pewnie wynika to z tego, że 
zawsze staram  się być uczciwy wobec 
kolegów, pacjentów  i pracodaw cy. 
S taram  się jak  najlepiej wykonywać 
sw oją pracę, m ów ić praw dę, choć 
nie zawsze to  jes t wygodne. Staw ać 
po stronie słabszych. A  nie trzymać 
za rękę tego, kto m a władzę. 1 wtedy 
ludzie szanują  człowieka. Tak mi się 
wydaje, ale trzeba  byłoby kolegów 
zapytać.

Rozmawiała 
ELŻBIETA RZEPCZYK

► NOWE MIASTO

Unieśli się honorem 
i chcą podnieść stawki
dla OSP

20 zl za godzinę m iałby wy
nieść ekwiwalent dla w szystkich 
strażaków w powiecie średzkim za 
udział w akcji. Z inicjatywą pod
wyżki w yszedł s ta ro s ta  M arcin 
Bednarz, który deklarował, że je 
żeli gminy nie będą chciały tego 
zrobić, to różnica mogłaby zostać 
pokryta z budżetu  powiatowego. 
- Chodziło nam o wyrównanie, żeby 
strażacy na terenie całego powiatu 
średzkiego m ieli podobne stawki, po
nieważ różnice pom iędzy najwyższymi 
o najniższym i wynosiły aż 60%. Ta 
propozycja nie wzięła się znikąd, ale 
je s t wynikiem  dyskusji ze strażaka
m i - wyjaśnił. Ńowomiejscy radni 
w trakcie dyskusji doszli jednak do 
wniosku, że sfinansują podwyżkę

ze swoich środków, a w zam ian za 
to oczekują pom ocy przy zakupie 
sprzętu i rozbudowy remizy w N o
wym Mieście.

Przewodniczący rady Jarosław  
Tomaszewski wyliczył, że przez 
osta tn ie  siedem  lat gm ina Nowe 
M iasto  przekazała z budżetu  na 
rzecz Ochotniczych Straży Pożar
nych kwotę 1.765.545 zl. Obecnie 
gmina musi się przymierzyć do roz
budowy remizy, która ma kosztować 
około 1 min zl. - Bardziej cieszyliby
śm y się, żeby starostwo dołożyło nam  
dotację do rozbudowy niż do ekw iwa
lentu. Ze strony ochotników na pewno 
będą pojedyncze głosy, że szkoda, że 
nie m a podwyżki. Ale w iększość zro
zumie, że ważniejsze jest, żeby remiza

m iała wygląd i była funkcjonalna. 
M ają teraz dwa sam ochody z wy
posażeniem , które ledwo się m iesz
czą  - stw ierdził przew odniczący 
rady.

Dla radnej Agnieszki Król pro
blemem było to, dlaczego żadna jed
nostka O SP z gminy Nowe M iasto 
nie otrzymała doposażenia ze strony 
pow iatu średzkiego. O kazało się, 
że żadna z jednostek nie wystąpiła 
z wnioskiem. - A skoro go nie było, 
to znaczy, że nie m a tu ta j żadnych 
potrzeb - wyjaśnił Marcin Bednarz. 
O stateczna decyzja w sprawie wy
sokości ekwiwalentu zapadnie na 
kolejnej sesji, która odbędzie się pod 
koniec sierpnia.

(Is)

ka żd e g o  dn ia  
n o w e  in fo rm a c je

O G Ł O S Z E N I E

Potrzebujesz
pożyczkę?

Pożyczki
sprawdzonych firm 
pozabankowych

m in im um
fo rm a ln o ś c i Przyjdź
n a  d o w o ln y  
cel

o p e ra to r
b a n ko w y

JA R O C IN , W ro c ła w sk a  2 2
te l. (6 2 )  5 0 5 - 2 5 - 5 6 , 5 0 8 - 2 5 2 - 0 4 5
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policjantów i 20 
pracowników cywilnych 
pracuje w jarocińskiej 
komendzie

prof. UAM d r hab. Tomasz M ika
(podczas wykładu na „Targach pomocy 
społecznej”  w  Jarocinie)

„Ludzie wykluczeni m ają lepsze sm artfony ode m nie.

J A R A C Z E W O

Będą kolejne panele słoneczne 
w gminie Jaraczewo?

Z akończy ł s ię  nabór 
w n io s k ó w  do p ro je k tu  
o dofinansowanie instala
cji fotowoltaicznych. To już 
kolejny tego typu program, 
w  który zaangażowały się 
w ładze gm iny Jaraczewo. 
Poprzedni odb ił się szero
kim  echem m.in. z powodu 
krótkiego term inu zgłasza
nia wniosków i faktu, że na 
liście uczestników znalazło 
się k ilku  najważniejszych 
urzędników w Jaraczewie, 
co nie spodobało się części 
mieszkańców. - Zrobi\ się 
w ie lk i rewetes, bo ktoś do
niósł, że tu ta j wszyscy mają 
takie systemy zamontowa
ne. Swego czasu m ie liśm y  
naw et w izytę N ajwyższej 
Izby Kontro li, a le zakoń
czyła się ona pozytywnie  
dla nas. Urzędnicy chc ie li 
wiedzieć, na ja k ic h  zasa
dach ogłaszaliśmy nabór do 
tego programu, ile  mieliśmy 
dn i na składanie wniosków, 
dlaczego to wszystko od
bywało się tak szybko itd .
- tłumaczył na ostatniej sesji 
burmistrz Dariusz Strugała.

W łaśn ie  po jaw iła  się 
okazja , by wszyscy, k tó 
rzy nie skorzystali z szansy 
przy poprzednim projekcie, 
mogli zamontować systemy 
fotowolta iki w łaśnie teraz. 
Gmina planuje bowiem sko
rzystać z projektu unijnego 
w ram ach WRPO 2 0 1 4 -  
2 0 2 0 . - Z reguły n ie wcho
dzą w niego m ałe gminy, 
bo uważają, że je s t on nie  
do przejścia. Chodzi o ba

rierę, którą je s t  w ielkość  
wszystkich instalacji. M usi 
mieć ona powyżej 3 0 0  M W
- wyjaśnił radnym i sołty
som włodarz.

Systemy fotowoltaiczne 
nie są tanią rzeczą, ale pro
gram, w  którym gmina Ja
raczewo chce wziąć udział, 
oferuje dofinansowanie na 
poziomie 8 5  procent kosz
tów kwalifikowanych, co po
w oduje , że poszczególne 
rodziny, które będą mogły 
w  nim uczestniczyć, zapłacą 
ok 2 5 -3 0  procent całkowitej 
kwoty.

Radni mieli sporo pytań 
dotyczących tej inicjatywy. 
Jedno z najważnie jszych 
padło z ust Barbary Pielu
chy, sołtyski Wojciechowa, 
która zapytała, czy na da
chach pokrytych eternitem 
można zam ontow ać taką 
in s ta la c ję . S p o tka ła  się 
z negatywną odpowiedzią.
- Nie ma prob lem u nato
m ias t w przypadku budyn
ków gospodarczych. Trzeba 
się je dnak  liczyć z tym, że 
wtedy podatek ZAT wyniesie 
2 3  procent i  ten koszt musi 
pokryć mieszkaniec, co po 
woduje, że insta lac ja  bę
dzie droższa - powiedziała 
Olga Kaczmarek, sekretarz 
gminy.

Nabór wniosków upły
nął 14 lipca. W  tej chw ili 
trw a  w eryfikacja zgłoszo
nych o b ie k tó w  pod ką 
tem  spełniania wym ogów 
uczestnictwa w  programie.

(seb)

POWIAT

Majątek w Zakrzewie wrócił 
do dawnych właścicieli
1  N ieruchom ość z pałacem  w Zakrzewie została  przekazana spadkobiercom  dawnych  
właścicieli - rodzinie Draheim ów. C o dalej będzie się działo z majątkiem, który stanowi 
ważny elem ent m iejscowości? Spadkobiercy nie są zdecydowani.

Dom Pomocy Społecznej miał swoją siedzibę w  Zakrzewie od 1948 r.

r r n *  r

L  i  i i  *

Na utrzymanie i stan pałacu w Zakrzewie 
największy wpływ od dłuższego 
czasu ma stan dachu, który wymaga 
natychmiastowego, generalnego remontu

W 2011 r. minister rolnictwa i rozwoju wsi uznał jednak, że nieruchomość w Zakrzewie 
należy zwrócić spadkobiercom dawnych właścicieli - rodzinie Draheimów, ponieważ nie 
podlegała pod działanie dekretu PKWN z 6 września 1944 r. o przeprowadzeniu reformy rolnej 
(nacjonalizacji -  przyp. red.). W tej sytuacji ówczesny starosta jarociński Mikołaj Szymczak 
złożył spadkobiercom majątku w Zakrzewie propozycję odkupienia nieruchomości za nieco 
ponad 800 tys. zł. W odpowiedzi otrzymał kontrpropozycję - spadkobiercy byli skłonni 
sprzedać majątek, który wycenili na ponad 16 min zł. Mikołaj Szymczak postawił więc na 
trzecie rozwiązanie -  przeniesienie siedziby Domu Pomocy Społecznej. W związku z tym 
podjął decyzję o zakupie od prywatnego właściciela nieruchomości po Rolniczej Spółdzielni 
Produkcyjnej w Kotlinie za kwotę ponad 5 min zł. Następnie za kolejne 10 min zł wyremon
tował obiekt i przystosował na potrzeby DPS-u, co skutkowało przeniesieniem placówki do 
Kotlina w marcu 2016 roku.

W  ręce dawnych właścicieli wrócił pałac 
z kompleksem budynków oraz otaczającym 
je parkiem. - Nie będę ukrywał, że oprócz satys
fakcji z zam knięcia tej sprawy, będzie to także 
duża ulga dla powiatowego budżetu, z  które
go cały czas ty ł utrzymywany i remontowany 
cały kom pleks w Zakrzewie. Dodam także, że  
członkowie rodziny D raheimów byli bardzo 
pozytywnie zaskoczeni tym, w ja k  dobrym sta
nie zachowany jest pałac w Zakrzewie. Bardzo 
nam  za to dziękowali, gdyż je st to część ich 
rodowej spuścizny, którą na skutek przemian 
historycznych utracili - podkreśla wicestaro- 
sta Mirosław Drzazga, który reprezentował 
zarząd  pow iatu podczas przekazyw ania 
nieruchomości.

W  obiektach swoją siedzibę do niedaw
na m iał D om  Pom ocy Społecznej, który 
w marcu 2016 roku został przeniesiony do

Kotlina. Umożliwiło to - po półtora roku - 
przekazanie majątku w Zakrzewie dawnym 
właścicielom. Teraz pozostaje jednak kwestia 
wzajemnych rozliczeń. Ze strony powiatu 
za  poniesione koszty utrzym ania i inwe
stycje rem ontow o-budow lane na  terenie 
nieruchomości, a  ze strony spadkobierców 
- za bezprawne użytkowanie majątku przez 
prawie 70 lat.

- Mówienie o wzajemnych rozliczeniach jest 
sprawą przedwczesną - twierdzi wicestarosta 
Mirosław Drzazga. - Obiekt został przekazany' 
i teraz następny ruch należy do spadkobierców 
prawowitych właścicieli. Jednak my, jako  za
rząd powiatu, optujemy za tym, by wszystkie te 
sprawy były w przyszłości uregulowane prawnie. 
Dzięki temu zawsze będziemy m ieć czystą sytu
ację. Osobiście uważam, że prawdopodobnie 
dojdzie do ugody pom iędzy powiatem a spad

kobiercami m ajątku w Zakrzewie. Jednakże 
ugoda potwierdzona notarialnie i sądownie 
będzie dla wszystkich gwarantem, że wszystko 
zrobiliśmy transparentnie i przejrzyście - uważa 
zastępca starosty.

Co będzie z pałacem w Zakrzewie? Kto 
zadba o zabytkowy park? Czy nieruchomość 
zostanie w rodzinie Draheimów? Czy będzie 
wystawiona na sprzedaż? Te i inne pytania 
pozostaną na razie bez odpowiedzi, ponie
waż spadkobiercy nie chcą zdradzać, jakie 
m ają plany w stosunku do  odzyskanego 
majątku. - Spadkobierców jest kilkoro. M u
simy uzgodnić wspólne stanowisko w sprawie 
tego, co chcemy zrobić z  tą nieruchomością. 
Na dzień dzisiejszy cieszymy się, że m ajątek 
wrócił do naszej rodziny - podkreśla Krzysztof 
Maczarski, jeden ze spadkobierców.

Anna Konieczna

► KOTLIŃSCY RADNI OBJEŻDŻALI GMINĘ £2 200 30 rf

Hydrofornie, drogi, schronisko
3,38 km
dróg w granitowych kruszywach kamiennych wykonała 
w tym roku gmina Kotlin. Wydano na ten cel 385.743,26 zł

- Jest nad czym m yśleć - pow iedział M irosław  
Paterczyk, wójt Kotlina po objeździe gminy. W ło
darz zorganizow ał wyjazd dla radnych i sołtysów. 
Nie chwali! się tylko wykonanymi inwestycjami, 
ale pokazyw ał rów nież co pow inno  się jeszcze 
zrobić. M odernizacji wymaga m.in. hydrofornia 
w M agnuszew icach i Wyszkach. Ta ostatn ia m a 
być rem ontow ana w tym roku.

Na dłużej zatrzymali się w Twardowte. Najpierw 
zobaczyli odnowiony budynek OSP, na którym wy
mieniono dach i wykonano nową elewację. Później 
udali się do sali wiejskiej, która jest też częściowo 
wyremontowana. Do zagospodarowania pozostaje 
jeszcze kompletnie zniszczone poddasze budynku. 
- Tu m i się m arzy schronisko. N awet dzieci z  naszej 
gm iny będą mogły przyjechać na tydzień. Prześpią się, 
wsiadają na rowery, pojadą do Jarocina, Witaszyc 
czy Żerkowa. N ie m am y w gm inie takiego obiektu. 
Zaw sze m ożna zorganizow ać ja k ie ś  pó łko lon ie - 
mówił M irosław  Paterczyk, wójt Kotlina.

Radni zobaczyli wybudowane drogi w Wilczy, 
W yszkach. G ościli także m.in. w Sław oszew ie. 
Kurcewie i Woli Książęcej, gdzie zakończyła się 
budow a boiska wielofunkcyjnego przy szkole po d 
stawowej.

(era)

Na poddaszu sali wiejskiej w Twardowie wójt planuje zrobić 
schronisko

Radni oglądali drogę w Wilczy, którą ktoś rozjeździł guadem

Generalnego
remontu wymaga 

budynek hydroforni 
w Magnuszewicach

http://www.jarocinska.pl
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strażaków 
pracuje 
w Państwowej 
Straży Pożarnej 
w Jarocinie

Stanisław Martuzalski, etatowy członek zarządu powiatu
(o wstrzymanej budowie łącznika ulicy Węglowej poprzez Wrocławską 
i Śródmiejską do Wojska Polskiego w Jarocinie)

„Budowa łączników była sztandarowym teim tem  programu „Ziemi Jarocińskiej” 
(ugrupowanie, którego szefem jest burmistrz Jarocina Adam Pawlicki - przyp. red.). 
I  co się dzisiaj okazuje? Sztandarowy program rozwoju utonął w bagnie przy Lipince. ”

2017 GAZETA JAROCIŃSKA

INFORMACJE
Wysokość dotacji, którą otrzymywały 
placówki niepubliczne z budżetu powiatu 
na prowadzenie:

* Szkolnego Schroniska M łodzieżowego  
w  Roszkowie (42  miejsca noclegowe)
2 0 1 6  r. 51 .695,28 zł

* Szkolnego Schroniska M łodzieżowego
„Tęcza” w  Radlinie (32  miejsc noclegowych) 
2 0 1 6  r. 65 .849,94 zł

* Szkolnego Schroniska M łodzieżowego  
w  W ilkow yi (4 0  m iejsc noclegowych)
2 0 1 6  r. 59.490,60 zł

* Niepublicznego Schroniska Młodzieżowego  
w  pałacu Radolińskich (50 miejsc noclegowych)
2 0 1 7  r.(od stycznia do lipca) 35 .990  zł

* Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego 
w  Jarocinie (2 .5 0 0  deklarowanych 
uczestników zajęć)
2 0 1 6  r. 36 .325 ,00  zł

* Niepublicznego Młodzieżowego Domu Kultury 
O lim p (5 0 0  deklarowanych uczestników)
2 0 1 7  r. (od stycznia do lipca) 25 .616  zł

* N iepublicznego Młodzieżowego Domu  
Kultury Akadem ia Kultury
(5 0  deklarowanych uczestników)
2 0 1 7  r. (od stycznia do lipca) 581 zł 

Placówka funkcjonuje pod auspicjami Stowarzy
szenia Jarocin XXI. - Stow arzyszenie stw ierdziło, 
że  poradzi sobie b ez naszych p ien iędzy i przelaną  
w cześniej dotację zwróciło - wyjaśnia wicestarosta 
Mirosław Drzazga.

W y n ik i k o n tro li w  M ię d z y s z k o ln y m  O śro d k u  
S p o rto w y m  w  J a ro c in ie

• procent uczestniczących w zajęciach
w okresie od 10 do 14 czerwca 37,45%

• dokonane zmiany w planie zajęć w okresie
od 23  maja do 2 0  czerwca 42
(odwołanie, przesunięcie terminu, zmiana 
godziny i miejsca zajęć)

• od 1 do 2 0  czerwca nie odbyły się zajęcia
dla 833 uczestników

Stwierdzone w czasie kontroli wydatki 
niezgodne z przeznaczeniem

SZKOLNE SCHRONISKO MŁODZIEŻOWE 
W ROSZKOWIE
2 0 1 4  r. 10.877,47 Zł
2 0 1 5  r. 12.200,39 Zł
2 0 1 6  r. 18.237,21 zł

Maciej Mazurek, dyrektor Schroniska Młodzie
żowego w Roszkowie, zobowiązany jest poin
formować starostę w  terminie 15 dni od dnia 
otrzymania wystąpienia pokontrolnego, w jaki 
sposób zamierza wykonać zalecenia wynikają
ce z kontroli, a także zobowiązany jest w tym 
samym terminie do zwrotu środków z dotacji 
wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem. 
W  przypadku, gdy pieniądze nie zostaną zwró
cone, starosta uprawniony jest do wyznaczenia 
ostatecznego terminu zwrotu oraz naliczenie 
odsetek karnych.

SZKOLNE SCHRONISKO MŁODZIEŻOWE 
„TĘCZA” W RADLINIE

2 ° 1 5 r .  2.341 ,42 zł
2 0 1 6  r. 27 .307 ,88  zł

Skontrolowane schroniska mają możliwość od
niesienia się do uwag z protokołu pokontrolnego. 
Po zakończeniu tych procedur, nastąpi ostateczne 
podsumowanie kontroli z wystąpieniem pokontrol
nym i decyzją starosty, czy i kiedy placówki muszą 
zwrócić wydatki niezgodne z przeznaczeniem.

► POWIAT OGRANICZYŁ FINANSOWANIE SCHRONISK MŁODZIEŻOWYCH I ZAJĘĆ 
SPORTOWYCH

D yrektor do prokuratury, bo pił 
kawo nie z tym , z kim trzeba?
1  O pon ad  p o łow ę ob cięte  z o sta ło  fin an sow an ie zajęć pozalekcyjnych m iędzy innym i 
w  M iędzyszkolnym  Ośrodku Sportowym  w  Jarocinie. Zm niejszono także - o  50% - dotacje do  
schronisk m łodzieżowych. Tak zdecydowali powiatowi radni, bo to z budżetu tego sam orządu  
pochodziły przekazywane corocznie fundusze.

Było to  już trzecie podejście 
do ograniczenia tego finanso
w ania. N ajpierw  in icjator cięć
- w icestarosta M irosław  D rza
zga chciał odebrać całą dotację 
i przekazać ją  na cele oświatowe.
- Chcemy w ten sposób wygenero
wać oszczędności, które będą prze
kazane na przystosow anie szkół 
ponadginmazjalnych do wymogów 
reformy oświaty - argumentował. 
Spotkało się to jednak ze sprze
ciw em  nie tylko podm io tów , 
których to  dotyczyło, ale nawet 
z krytycznymi głosam i w koali
cji rządzącej pow iatem . W  tej 
sytuacji w icestarosta zarządził

kontro lę w placów kach, które 
najdłużej działają  i b io rą  n a j
większe kwoty dotacji.

W nioski z kontroli zostały  
przedstaw ione radnym  pow ia
towym. Wynika z nich między 
innymi, że na  pozalekcyjne zaję
cia sportowe w Międzyszkolnym 
Ośrodku Sportowym w Jarocinie 
w trakcie 28 kontroli uczęszczało 
nie 1.215 uczniów, jak podaw ał 
organizator, ale nieco ponad 800. 
W  tym samym czasie - jak stwier
dzili kontrolujący - dokonano  
36 zm ian w planie zajęć, które 
polegały między innymi na ich 
odwołaniu, zmianie terminu albo

godziny rozpoczęcia.
Z kolei w dwóch schroniskach 

- w  Roszkowie i Radlinie stwier
dzono, że część dotacji została 
w ydana niezgodnie z p rzezna
czeniem. Tym samym Roszków 
m a do zwrotu ponad 40 tys. zt, 
a  Radlin prawie 30 tys. zt.

- Organizacje, które były kon
trolowane stwierdziły, że jeśli do
tacje nie będą w dalszym  ciągu 
przekazywane w stu procentach, to 
one zakończą działalność. Ponad 
to uznały, że w yniki przeprow a
dzonych kontroli nie mogą wpły
wać na wysokość przekazyw anej 
dotacji. Więc ja  nic nie rozumiem

- przyznał wicestarosta Mirosław 
Drzazga. -Jeśli kontrola wykazuje 
pewne nieprawidłowości, to w ja k i 
sposób ma to nie wpływać na dalsze 
przekazywanie pieniędzy. Ja  uwa
żam , że ja k  najbardziej pow inno  
to m ieć wpływ - dodał. I zapro
ponow ał zm niejszenie dotacji
- na  prowadzenie schronisk do 
50% dotychczasowej kwoty, a  na 
zajęcia pozalekcyjne - do 40%.

G łosam i radnych rządzącej 
w  powiecie koalicji propozycja 
została przyjęta. Mniejsze kwoty 
dotacji trafią  do  placów ek od 
sierpnia.

ANNA KONIECZNA

B ro n is ła w a  W ło d a rc z y k
radna, przewodnicząca komisji 

rewizyjnej rady powiatu

Przynajmniej wiemy, jak traktować uczciwość prowadzą
cych te placówki, bo jeżeli on we wrześniu zapisuje, że na 
przykład na pływanie ma 20 chętnych, a przyjdzie maj albo 
czerwiec i z tych 20 zrobi się 5, to powinien kierownikowi 
zameldować ten fakt. A tak nie było.

Dyrektor Maciej Konieczny zgłasza 
sprawę do prokuratury i sam też 
zostaje zgłoszony

Jednym z kontrolowanych podmiotów było Szkolne Schroni- \ J M - . } f  
sko Młodzieżowe w Wilkowyi. - Dyrektor Maciej Konieczny *  3jk-" ' 
odmówił nam przedstawienia książki meldunkowej i  wielu 
innych dokumentów, które były wymagane w czasie kontroli. Ponieważ 
my jesteśmy, jako starostwo, odpowiedzialni za wydawanie środków, 
a nie było możliwości przeprowadzenia pełnej kontroli, sprawa została 
przekazana do prokuratury w Jarocinie - poinformował wicestarosta 
Mirosław Drzazga.
- Ja się poczułam ja k  intruz, kiedy pan dyrektor nie chcia ł z nam i 
rozmawiać, a w tym samym czasie p ił kawę z osobą, która do niego 
przyszła. No, trochę nie fa ir - powiedziała radna Bronisława Włodarczyk, 
przewodnicząca komisji rewizyjnej rady powiatu, która wchodziła w skład 
zespołu kontrolującego stwierdziła:
W związku z tym, że kontrolujący twierdzili, że nie mieli możliwości przepro
wadzenia kontroli starostwo zawiesiło dotację dla Schroniska Młodzieżowego 
w Wilkowyi. Dyrektor Maciej Konieczny zwrócił się do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego w Kaliszu z wnioskiem o unieważnienie decyzji 
starosty. Sprawa jest w toku.
Szef schroniska w Wilkowyi nie zgadza się z zarzutami kontrolujących i tak 
komentuje całą sytuację: - kontrolujący otrzymali wszelkie wymagane 
dokumenty, które ukazywały w transparentny sposób rozliczenie dotacji 
w całości. Otrzymali w oryginale wszelkie dokumenty kosztowe (faktury, 
rachunki, noty obciążeniowe itp.) i  potwierdzenia przelewów dokumentu
jące wydatkowanie udzielonej w roku 2016 dotacji na nasze schronisko. 
Kontrolujący sam i nie do końca wiedzieli, jakich dokumentów powinni 
żądać. 0 braku kompetencji kontolujących świadczy nie tylko fakt braku 
przygotowania merytorycznego (brak wiedzy na tem at dokumentów, które 
powinni zażądać), ale również przywłaszczenie oryginalnych dokumentów 
schroniska i  wyniesienie ich poza teren obiektu bez uprzedniej zgody 
i  wiedzy podmiotu kontrolowanego, co zostało zgłoszone do prokuratury.

► Kontrola nie została przeprowadzona w trzech placówkach niepublicznych, które prowadzą: 
Niepubliczny Młodzieżowy Dom Kultury Olimp, Niepubliczny Młodzieżowy Dom Kultury Akademia 
Kultury oraz Niepubliczne Schronisko Mtodzieżowe w pałacu Radolińskich. - Ja bym musiał 
mieć armię ludzi, żeby wszystkich skontrolować. Kontrole zostały przeprowadzone w tych 
placówkach, które są najdłużej prowadzone - argumentował wicestarosta Mirosław Drzazga. 
Osobami kontrolującymi było 66 nauczycieli szkół ponadgimnazjalnych powiatu jarocińskiego

► Aby otrzymać dotację z budżetu powiatu podmioty niepubliczne muszą być zarejestrowane 
w ewidencji szkół i placówek niepublicznych prowadzonych przez starostę jarocińskiego oraz 
w Systemie Informacji Oświatowej. Takie placówki zarejestrowały tylko stowarzyszenia i fun
dacje z gminy Jarocin. Z pozostałych gmin powiatu jarocińskiego nie wpłynął żaden wniosek 
o wpis do ewidencji.
W jarocińskich placówkach odbywały się jednak zajęcia dla dzieci i młodzieży z gmin powiatu 
jarocińskiego, na przykład w Niepublicznym Młodzieżowym Domu Kultury Olimp oraz w Międzysz
kolnym Ośrodku Sportowym w Jarocinie.

M a c ie j M a z u re k
kierownik Szkolnego Schroniska 

Młodzieżowego w Roszkowie $
Nasze schronisko otrzymuje dotację podmiotową. Tymczasem starostwo stoi na 
stanowisku, że jest to dotacja podmiotowo-celowa. Pojęcie w takiej formie w ogóle 
nie występuje - są dotacje podmiotowe, przedmiotowe i celowe. Niewykluczone, 
że w związku z tą  wadą prawną podejmiemy w tej sprawie kroki prawne. Czekamy 
jednak na zakończenie całej procedury.
Ograniczenie dotacji o połowę wpływa niesamowicie negatywnie na funkcjonowanie 
naszego schroniska. Środki z powiatu pozwalały nam na regulowanie bieżących 
należności. W tej sytuacji będziemy musieli je wypracować. Na pewno będziemy 
szukali i starali się o fundusze zewnętrzne. Nie wiemy jednak, na ile to się uda. Na 
pewno będzie mniej przedsięwzięć, które finansujemy na rzecz szkoły w Roszkowie.

M a te u s z  B o ru ta
prezes Międzyszkolnego Ośrodka 

Sportowego w Jarocinie

Tak drastyczne obniżenie dotacji przez pow iat oznacza dla naszej placówki 
prawdopodobnie zakończenie działalności. Ostateczna decyzja nie została jeszcze 
podjęta, ale wiele wskazuje na to. Ta subwencja była i tak na niskim poziomie, 
a zmniejszenie jej o 60% nie pozostawia złudzeń co do naszej przyszłości. 
Jestem zażenowany tym, co zaprezentowały władze powiatu. Nie zostaliśmy poinformo
wani, że odbędzie się głosowanie i zostanie taka decyzja podjęta. Nie mogliśmy się do 
tego w żaden sposób odnieść. Zarzut ze strony władz powiatu, odnośnie frekwencji na 
zajęciach uważam za niezasadny, z uwagi na to, ze kontrola dotyczyła miesiąca czerwca, 
w którym organizowane są przez szkoły wycieczki szkolne i inne pozalekcyjne formy 
spędzania wolnego czasu, które spowodowały niższą frekwencję na naszych zajęciach.

http://www.jarocinska.pl
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Dwie drogi na terenie 
Jarocina - ulica Pow stań
ców Wlkp. oraz aleja N ie
podległości zmieniły w ła
ściciela. Pierwsza została  
drogą krajową, a druga po
w iatow ą. W cześniej było 
o d w ro tn ie . D zięk i tym  
zmianom powiat, jako wła
ściciel al. N iepodległości 
będzie mógł w prow adzić 
zakaz w jazdu  po jazdów  
powyżej 3,5 tony.

- G łów nym i argum en
tam i przem aw iającym i za  
zam ianą była konieczność  
uporzą d ko w a n ia  u kład u  
kom unikacyjnego w Jaroci
nie oraz popraw a bezpie
czeństwa ruchu drogowego 
w m ieście - wyjaśnia Jacek 
Szczepaniak, rzecznik sta
rosty jarocińskiego. - D zięki 
tym  działaniom  przez cen
trum  Jarocina n ie  będzie 
ju ż  przebiegała żadna dro
ga krajowa i cały wzm ożony 
ruch samochodowy zostanie 
odsunięty od ścisłego cen
trum  m iasta i przeniesiony 
na ob rzeża , spraw ia jąc, 
że Jarocin wreszcie będzie 
m iastem  przyjaznym  p o d  
względem kom unikacyjnym  
- podkreśla rzecznik.

W wyniku tych zm ian 
utrzym aniem  ul. Pow stań
ców Wlkp. będzie się zaj
m ow ała  G en e ra ln a  D y
rekcja  D ró g  K rajow ych 
i A u to s tra d . N a to m ia s t 
dbałość o odcinek dotych
czasowej drogi krajowej nr 
12, al. N iepodległości - od 
sk rzy żo w an ia  z ul. P o 

znańską (obok Spichlerza 
Polskiego Rocka - przyp. 
red.) do skrzyżowania z ul. 
Pow stańców  Wlkp. będzie 
leżała po stronie służb dro
gowych powiatu.

Pomysł zam iany dróg, 
który pomógłby rozwiązać 
problem  ruchu dużych sa 
m o chodów  ciężarow ych 
w m ieście nie je s t czymś 
now ym . P ro p o zy c ję  z a 
m iany d róg  złożył swego 
czasu Generalnej Dyrekcji 
D róg  K rajow ych i A u to 
strad  s ta ro s ta  S tan isław  
M a r tu z a ls k i (k a d e n c ja  
2006 - 2010). W tedy jed 
nak G D D K iA  postaw iło  
warunek, że „weźmie” ul. 
Pow stańców  W lkp., jeśli 
pow iat w yrem ontuje dw a 
w iadukty kolejowe, które 
znajdują się w jej przebiegu. 
M atruzalski nie zdecydo
wał się na kilkumilionowy 
w ydatek  z kasy pow ia tu  
i tem at został zawieszony. 
Kolejny starosta  - Mikołaj 
Szym czak podjął decyzję 
i p rzebudow ał w iadukty. 
Trwało to  rok i zakończyło 
się o s ta tn iego  d n ia  lipca 
2013 r. Inw estycja kosz
tow ała  ponad  12 m in zł. 
Z n aczn ą  część pieniędzy 
p o w ia t p o z y sk a ł z z e 
w n ą trz , m iędzy  innym i 
z m inisterstw a infrastruk
tury.

Po czterech latach od 
przebudowy wiaduktów ul. 
Pow stańców  Wlkp. udało 
się przekazać do GDDKiA.

ANNA KONIECZNA

Wyprowadzą ruch 
TIR-ów z miasta
J  Zakaz wjazdu sam ochodów  ciężarowych powyżej 3,5 tony zostanie w prowadzony na alei 
N iepodległości w Jarocinie. Ruch tych pojazdów będzie skierowany na ul. Pow stańców  Wlkp.

I Już niedługo wjazd dużych 
samochodów ciężarowych 
w aleję Niepodległości 
może być zabroniony

długości ma odcinek drogi nr 12, al. Niepodległości wynosi długość ul. Powstańców
| - od skrzyżowania z ul. Poznańską do skrzyżowania Wlkp. - przekazana z powiatu
< z ul. Powstańców Wlkp. - przekazana z GDDKiA do powiatu do GDDKiA

► JAROCIN

Kanalizują 
podmokłe osiedle

Kanalizację deszczową na sześciu ulicach osiedla Ługi buduje Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Drobud S.A.

N a osiedlu Ługi w Jarocinie trwa 
budow a kanalizacji deszczowej. In 
westycja, k tó rą  prow adzi Przedsię
biorstw o W odociągów i Kanalizacji 
w Jarocinie będzie gotowa pod koniec 
lipca.

- W ram ach tego przedsięw zięciu 
położonych zostanie łącznie 1300 m  
kanalizacji deszczow ej, d zięki której 
odw odnione zostaną drogi i posesje

w terenach bardzo podm okłych i nie
przepuszczalnych - wyjaśnia Elżbieta 
Kostka, wiceprezes PWiK-u.

W  zadan ie  zainw estow ane z o 
stanie blisko 1 min 150 tys. zł. Prace 
realizow ane są  na  sześciu ulicach: 
Kurpiowskiej, Małopolskiej, Śląskiej, 
Pomorskiej, Mazurskiej oraz Wielko
polskiej.

(ann)

► NOWE MIASTO

Wyremontują 
wszystkie drogi 
z listy życzeń

W edług  zap ew n ień  s ta ro s ty  
średzkiego M arcina B ednarza 676 
tys. zł m a być przeznaczone z b u 
dżetu tego pow iatu na inwestycje 
drogow e w gminie Nowe M iasto. 
W ram ach  środków do  końca roku 
ma zostać poszerzona droga w D ęb
nie, a  także wykonane drogi Nowe 
M iasto-W olica Kozia, Szypłów do 
granicy pow iatu , K ruczyn-Skora- 
czew i K ruczyn-C hw alęcin, które 
wytypowali nowomiejscy radni. Ko
lejna d roga w A leksandrow ie jest 
rozw ażana w kontekście budow y 
następnej schetynówki.

W ójt A le k sa n d e r  P o d em sk i 
stwierdził, ze drogi pow iatow e są 
w fatalnym  stanie. - Jest m nóstw o  
do zrobienia. Drogi to je s t tuka ciągła 
studnia bez dna. (...) Będziem y robić 
kawałek drogi do jednego zabudowa
nia w Kruczynku, do bloków w Wolicy

Nowej. Kiedyś to byłoby nie do pom y
ślenia, żeby robić lam  nawierzchnię. 
To byłby luksus. I  robim y jeszcze na
kładkę na drodze w Kolniczkach koło 
cm entarza . 1 to  w szystko ko sztu je  
ponad 300 tys. zł. M usim y też zro
b ić najgorsze odcinki w K lęce koło  
zakładu, a także w Nowym M ieście, 
przy ulicy Szkolnej, Jarocińskiej i Po

znańskiej za 250 tys. zł. W poprzed
niej i w tej kadencji żadnych - oprócz 
schetynów ki przez Nowe M iasto i do 
C hociczy - w iększych inw estycji nie 
było. Widać, co się dzieje z  drogam i 
powiatowym i. To w szystko się sypie. 
To je s t powolna katastrofa. Ruch je st 
coraz większy. Wystarczy, że dojdzie 
do wypadku i służby zablokują drogę.

to cały ruch idzie tym i m niejszym i. 
I  p o  ta k ie j kaw alkadzie droga się  
rozsypuje - tłum aczył w łodarz.

S ta ro s ta  M arcin B ednarz d e 
k la row ał, że rea lne  je s t, aby  do  
15 sierpnia, czyli do  uroczystości 
odpustow ych w Dębnie, udało  się 
zakończyć prace przy poszerzeniu 
tam tejszej drogi, przy której gm ina 
za 95 tys. zł w ybudow ała chodnik. 
W  budżecie pow iatow ym  przew i
dziano na ten cel 150 tys. zł. - Bierze
m y pod uwagę natężenie ruchu i liczbę 
m ieszkańców, dlatego robiliśm y dwie 
drogi, które m ają m niejsze znaczenie 
dla gm iny Nowe M iasto, ale prow a
dzą one w kieru n ku  węzłów  drogi 
ekspresow ej S 5  do K ostrzyna i do  
najw iększej m iejscowości w powiecie 
- do Jarosławca - podkreśli! M arcin 
Bednarz. - O siem naście odcinków  
w pow iecie zosta ło  wytypow anych

do popraw ienia naw ierzchni. W pi
saliśm y się  w państw a propozycje. 
M amy przygotowaną wycenę. Państwo 
określicie, czy ten zakres prac. ja k i za
planow aliśm y wam wystarczy, czy też 
chcecie to rozszerzyć. D o was należy 
decyzja, czy chcecie kontynuow ać te 
nasze odcinki, czy też wybrać nowe.

G m ina N owe M ias to  zam ie
rza w zam ian przekazać 400 tys. zł 
na  pom oc dla pow iatu średzkiego 
przy realizacji inwestycji drogowych. 
Jak  podsum ow ał przew odniczący 
rady Jarosław  Tomaszewski w la 
lach  2006-2017 z now om iejskie- 
go  b u d że tu  na w sparcie rem o n 
tó w  c iąg ó w  k o m u n ik acy jn y ch , 
in s ty tu c ji p o w ia to w y ch  w tym  
rów nież szp ita la , straży  pożarnej 
i policji p rzeznaczono  już prawie 
4 min. zł.

(Is)

http://www.jarocinska.pl
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P om im o tego , że św iadom ość 
Polaków dotycząca praw  i obow iąz
ków pracowników oraz pracodawców 
w zakresie bezpieczeństwa jest coraz 
większa, nadal odnotowuje się wzrost 
wypadków przy pracy. W  2016 r. licz
ba poszkodowanych wyniosła 87.886 
osób, czyli o  0,3 proc. więcej niż rok 
wcześniej - w tym 239 osób zginęło, 
a 464 doznało  w ypadku z ciężkim 
obrażeniem ciała. Jakie są najczęstsze 
przyczyny wypadków? Kto ponosi od
powiedzialność? Kiedy pracownikowi 
należy się odszkodow anie, a  także 
dlaczego w arto zadbać o dodatkow ą 
ochronę?

Z danych  G U S wynika, że do 
wypadków przy pracy dochodzi wsku
tek nieprawidłowego zachow ania się 
pracownika - 60,1 proc. przypadków. 
Najwięcej urazów  dotyczy kończyn 
górnych - prawie 44 proc. przypad
ków oraz kończyn dolnych - ok. 35 
proc. N ajczęstszą przyczyną w ypad
ków jest brak odpow iednich szkoleń 
BHP w śród pracowników lub prze
prow adzanie ich w sposób n iedba
ły. W latach 2014-2015 inspektorzy 
pracy przeprowadzili prawie 4,9 tys. 
kontroli tematycznych związanych ze 
szkoleniami w zakresie bezpieczeń
stwa i higieny pracy, które wykazały, 
że co trzeci pracodaw ca nie zadbał 
o przeprowadzenie kursów BHP lub 
zrobi! to  niewłaściwie.

Kto ponosi 
odpowiedzialność?

Przepisy prawa nakładają na pra
codawcę szereg obowiązków w sytu
acji, gdy pracownik uległ wypadkowi 
przy pracy. Jednym  z podstawowych 
obowiązków pracodawcy związanym 
z otrzym aniem  informacji o  w ypad
ku, jakiem u uległ pracownik (oprócz 
udzielania pomocy rannem u pracow
nikowi oraz zabezpieczenia miejsca 
zdarzan ia) jes t pow ołanie zespołu 
pow ypadkow ego w celu usta len ia  
oko liczności i przyczyn w ypadku 
oraz ustalenia, czy wypadek p o zo 
staje w związku z pracą. Z espól po 
wypadkowy sporządza protokół, który 
stanowi podstawę do ustalenia świad
czeń dla pracow nika lub jego rodzi
ny. Gdy konsekwencją wypadku jest 
staty lub długotrw ały uszczerbek na 
zdrowiu pracownika, przysługuje mu 
możliwość uzyskania jednorazowego 
odszkodow ania, którego wysokość 
ustalana jest każdorazow o na pod
stawie orzeczenia komisji lekarskiej 
powołanej przez ZUS.

Odszkodowanie zazwyczaj wypła
cane jest ze składek odprow adzanych 
przez pracodawcę do Zakładu Ubez
pieczeń Społecznych. Niestety, gdy do 
wypadku doszło z winy pracownika, 
to  zgodnie z ustaw ą o ubezpieczeniu 
społecznym z tytułu wypadków przy 
pracy i chorób zawodowych z 2002 
r- poszkodow any w w ypadku przy 
pracy nie uzyska nic, jeśli zdarzenie 
jest skutkiem złam ania przez niego 
przepisów o ochronie życia i zdrowia. 
Zwłaszcza, gdy nastąpiło to umyślnie 
lub z pow odu jego rażącego niedbal
stwa.

Czy jedna polisa 
zabezpieczy pracownika 
i jego rodzinę?

Pracownicy obowiązkowo są ob
jęci ubezpieczeniem  chorobow ym , 
w ypadkow ym , em ery ta lnym  o raz  
ubezpieczeniem  rentowym . Jednak 
w wielu zakładach pracy pracodawcy 
dodatkow o ubezpieczają  g rupow o 
Pracowników na życic. - Niezależiue txł 
Możliwości uzyskania świadczeń z ZUS.
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pracow nik lub przedsiębiorca, który  
ulep) wypadkowi przy pracy, będzie mógł 
otrzym ać także dodatkowe świadczenie 
Z tytułu dobrowolnego ubezpieczenia 
N N W - pod warunkiem, że wykupił tego 
typu polisę - mówi A nna Materny, dy
rektor Biura Produktów Detalicznych 
G othaer TU  S.A. Pracow nik może 
przystąpić do  grupow ego program u 
ubezpieczeniow ego , który  b a rd zo  
często  d o stęp n y  je s t w zak ładzie  
p racy lub ubezpieczyć się we w ła
snym zakresie. R ozważając te dwie 
możliwości, należy mieć na uwadze 
fakt, że niestety grupow e ubezpie
czenia m ają  swoje w ady - często ni
ska składka ubezpieczenia przekłada 
się na relatywnie niskie świadczenia. 
- Ubezpieczenia grupowe charaktery
zuje tez m ała elastyczność - polisa nie 
je s t dostosow ana do indywidualnych 
potrzeb ubezpieczonych. Przykładowo 
osoby w starszym  wieku plącą składkę 
na ubezpieczenie, w ram ach którego 
pnysługuje im  świadczenie z  tytułu uro
dzenia dziecka. N iew ątpliw ie osoby 
które chcą posiadać pełną i właściwą 
ochronę pow inny pow ażnie rozważyć 
zakup polisy indywidualnej - podkreśla 
A nna M aterny z Gothaer.

Zadbaj o dodatkowe 
ubezpieczenie

D odatkow e ubezpieczenia  n a 
stępstw  nieszczęśliwych wypadków 
zarówno dla pracowników, jak  i przed
siębiorców prowadzących działalność 
gospodarczą, m ogą być dobrym  uzu
pełnieniem tzw. ubezpieczenia wypad
kowego. - Ochrona ubezpieczeniowa nie 
musi obejmować tylko zdarzeń mających 
m iejsce w trakcie wykonywania pracy, 
lecz również w czasie wolnym, czy w  po
dróży. Co więcej, zakres ubezpieczenia 
oprócz podstawowego ryzyka doznania 
uszczerbku na zdrowiu w związku z nie
szczęśliwym wypadkiem, m oże dotyczyć 
także szeregu innych zdarzeń ubezpie
czeniowych tj.: zwrotu kosztów  nabycia 
protez i środków ortopedycznych oraz 
kosztów odbudowy stomatologicznej zę
bów, zasiłku dziennego za pobyt w szpi
talu lub okres niezdolności do pracy, 
zw rotu kosztów  ratownictwa, zwrotu 
niezbędnych z medycznego punktu  wi
dzenia kosztów  leczenia, czy świadczeń 
powypadkowych typu assistance - mówi 
A nna Materny, dyrektor Biura P ro 
duktów  D etalicznych G o th aer TU 
S A . D odatkow a polisa dostosow a
na  jes t do  indyw idualnych potrzeb 
pracownika i to  on wybiera wysokość 
sum y ubezpieczenia.

Materiał przygotowany 
przez Grupę Gothaer

*  * *

Grupa Gothaer to jedna z największych 
i najstarszych grup ubezpieczeniowych 
w Niemczech. Działa na rynku od ponad 
2 00  lat i może pochwalić się zaufaniem 
3 ,4  min Klientów.

WYPADEK przy pracy
- kto za to zapłaci?

http://www.opracy24.pl
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Firma Phytopharm Klęka S.A.
jest jedn ą z najszybciej rozw ijających się firm  farm aceutycznych segmentu OTC w  Polsce. Specjalizuje się 
w  lekach naturalnych. W  portfelu firmy znajduje się wiele znanych i cenionych leków o wiodącej pozycji 
w  swoich kategoriach terapeutycznych, m in.: Bioaron C, Bronchosol, Dentosept.
Firma Phytopharm wchodzi w  skfad międzynarodowego koncernu the Naturę Network, jednego z  liderów 
w  przemyśle surowców zielarskich na świecie, a jej filozofią działania jest tworzenie preparatów, które łączą  
w  sobie tradycję fitoterapii i najnowsze badania naukowe.

W związku z realizacją zleceń produkcyjnych w  zakresie wytwarzania półproduktów  i wyrobów  gotowych 
poszukujemy kandydatów do pracy na stanow isku:

Aparatowy Procesów Produkcyjnych
Miejsce pracy: Klęka w  pobliżu Jarocina 

Opis stanowiska:
• W ykonywanie czynności związanych z załadunkiem , zalewaniem, odciskaniem, 

rozładunkiem  surowców zielarskich, załadunkiem  i rozładunkiem suszarni próżniowej
• U trzym ywanie urządzeń i pomieszczeń produkcyjnych w  odpow iedniej czystości
• Rejestrowanie wszystkich czynności produkcyjnych w  dokum entacji GMP

Oczekiwania:
• W ykształcenie m in im um  zawodowe ( m ile w idziane techniczne)
• Przestrzeganie wym ogów Zintegrowanego Systemu Zarządzania Jakością
• Odpowiedzialność i zaangażowanie w  pracy
• Umiejętności pracy w  zespole
• Gotowości do pracy w  systemie 3-zm ianow ym  ciągłym

Firma oferuje:
• Umowę o pracę w  firm ie  zatrudniającej ponad 3 0 0  osób
• Dobre i s tabilne wynagrodzenie
• M iesięczny system prem iowy
• Dobrą atmosferę w spółpracy
• Pomoc przy wdrożeniu do pracy na stanowisku
• M ożliwość rozwoju i zwiększania kwalifikacji
• Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych (dofinansowania świąteczne, dofinansowanie 

do wypoczynku urlopowego, dofinansowanie do wypoczynku dzieci, wydarzenia firm ow e 
dla pracowników i ich rodzin: Festyny Rodzinne, Rodzinne Rajdy Rowerowe oraz konkursy 
z nagrodami.

Zainteresowanych prosimy o przesłanie i aktualnej aplikacji CV na poniższy adres m ailowy: 
Aleksandra.Grobelna@the-nature-network.pl
w  tem acie w pisu jąc nazwę stanowiska i N r ref: O PE/VII/2017

Prosimy o dodanie następującej klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych 
zawartych w  ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji, zgodnie z ustawą z dn. 
2 9 .0 8 .1 9 9 7  roku o Ochronie Danych Osobowych (Dz. U. N r 133  poz. 8 8 3 ).
Informujemy, że skontaktu jem y się ty lko  z wybranym i osobami. Nadesłanych dokum entów  nie zwracamy.

Firma ZALMET Spółka z o.o. 
Zalesie IB

zatrudni pracowników  
na stanowiska:

SPAWACZ 
ŚLUSARZ SPAWACZ

M ile w idziani absolwenci 
szkół technicznych.

Oferty składać w  siedzibie firmy, 
telefonicznie 

( 62) 747 21 95 
lub e-m ail in fo@ zalm et.p l

Firma
U słu g i D ź w ig o w e  
PAZOŁA 
z R a w ic za

zatrudni:
■ kierowcę 

kat. C+E
■ operatora 

iurawi
samojezdnych

Kontakt telefoniczny 
605 447 364

zatrudni:
ELEKTROMECHANIKA
SAMOCHODOWEGO

Telefon kontaktowy 
605 447 364

Apteka 
w Jarocinie

z a t r u d n i

MAGISTRÓW 
ORAZ TECHNIKÓW 

FARMACJI
Kontakt: spharm a@ op.pl

P H U  SZÓSTEK

z a t r u d n i :

stolarzy
tapicerów
szwaczki

Tel. 6 0 4  3 9 6  1 4 6  
Zerniki 6 , 6 3 -2 1 0  Żerków

BI URO R E K L A M Y < < <
Jarocińska!

A rtu r  A n tcza k
5 0 8  3 1 8  9 2 2

A n g e lika  W ło d s rc z y k
5 0 9  0 8 2  7 7 2

Jarocin, ul. Kasprzaka la  
tel. (62 ) 7 4 7  47  47

Jarocińska Fabryka 
O brabiarek S.A.

w  Jarocin ie

Producent obrab iarek  oraz maszyn i u rządzeń o w ie lo le tn ie j tradycji, 
w  zw iązku  z p row adzoną inw estycją obejm ującą reorganizację firm y  

w  obszarze produkcji polegającą na w d rożen iu  i uruchom ieniu  
w ysokie j klasy obrab iarek  

poszukuje kandydatów  na stanow iska:

OPERATOR OBRABIAREK CNC
WYMAGANIA:
- wykształcenie zawodowe /  średnie techniczne o kierunku mechanicznym
- preferowana praktyczna umiejętność obsługi maszyn CNC

MONTER OBRABIAREK
WYMAGANIA:
• wykształcenie zawodowe /  średnie techniczne o kierunku mechanicznym
- preferowane doświadczenie przy montażu maszyn

KONTROLER JAKOŚCI
WYMAGANIA
- wykształcenie średnie techniczne o kierunku mechanicznym
- preferowane doświadczenie na podobnym stanowisku w firmie produkcyjnej

SPAWACZ
WYMAGANIA:
- preferowane wykształcenie zawodowe o kierunku mechanicznym
• uprawnienia spawacza M A G , TIG
- preferowane doświadczenie na podobnym stanowisku w firmie produkcyjnej

MALARZ LAKIERNIK
WYMAGANIA:
- preferowane wykształcenie zawodowe
- preferowane doświadczenie w malowaniu maszyn i urządzeń

K A N D Y D A T O M  O FER U JEM Y:
-  um o w ę o  pracę

- wynagrodzenie adekwatne do posiadanych kwalifikacji 
- możliwość rozwoju zawodowego

Osoby zainteresowane ofertą zapraszamy do składania lub przesłania CV 
wraz z klauzulą zawierającą zgodę na przetwarzanie danych osobowych 

dla celów zatrudnienia, na adres Spółki:
6 3 -2 0 0  Jarocin , u l. Z ac iszn a  1 4  lub e- mail: re k ru ta c ja @ ja fo .c o m .p l

Nadesłanych dokumentów nie zwracamy.
Informujemy, że kontaktujemy się z wybranymi kandydatami.

Jarocińska Fabryka 
O brabiarek S.A.

w Jarocinie
P roducent obrab iarek oraz m aszyn i u rządzeń  o w ie lo le tn ie j tradycji 

poszukuje kandydata na stanowisko:

Administrator systemu 
zintegrowanego

O P IS  S T A N O W IS K A :

- Z a rząd zan ie  in fra s tru k tu rą  in form atyczną
- O bsługa system u z in tegrow an ego  klasy ERP 

(m o n ito ro w an ie  poprawności, nadzór oraz rozw ój)
- A dm in is trow an ie  bazam i danych M S  SQL
- Insta low anie  i konfiguracja oprogram ow ania  oraz sprzętu
- W sp arc ie  techniczne w  obszarze IT  dla pracow ników
- Z a p ew n ie n ie  łączności e lektron icznej, arch iw izo w an ie

i zabezp ieczan ie danych, tw o rze n ie  kopii bezpieczeństw a
- A dm in is tro w an ie  kontam i użytko w n ikó w  system ów  ERP, M S  SQL

W Y M A G A N IA :

- p re fe ro w a n e  w yk szta łce n ie  w yższe kierunkow e
- k ilku le tn ie  dośw iadczenie na podobnym  stanow isku
- specjalistyczna w iedza  z zakresu dz ia łan ia  sprzętu  

oraz sieci ko m putero w ych
- dośw iadczen ie w e  w drażan iu  i konfigurow aniu  system ów  

in form atycznych
- dośw iadczenie w e  w drażan iu  i obs łudze system ów  ERP
- p re fe ro w a n a  znajom ość ję zy ka  angielskiego
- znajom ość M S  SQ L S erver w  stopniu zaaw ansow any
- b iegła um iejętność posługiw ania się M S Excel;

O fe ru je m y :

- stabilne w aru n k i za trudnien ia
- a trakcy jne w ynagrodzen ie
-  m ożliw ość rozw oju  zaw odow ego

O soby za in te resow ane o fe rtą  zapraszam y do  nadesłania C V  oraz listu 
m otyw acyjnego w raz  z k lauzulą zaw iera jącą zgodę na p rze tw a rza n ie  danych  

osobow ych dla ce lów  zatrudn ien ia , na adres Spółki:
6 3 -2 0 0  Jarocin , u l. Z ac iszn a  1 4  lub e - mail: re k ru ta c ja @ ja fo .c o m .p l

N adesłanych d o k u m e n tó w  nie zwracam y.
In form ujem y, że ko n taktu jem y się z w ybranym i kandydatam i.

http://www.opracy24.pl
mailto:Aleksandra.Grobelna@the-nature-network.pl
mailto:info@zalmet.pl
mailto:spharma@op.pl
mailto:rekrutacja@jafo.com.pl
mailto:rekrutacja@jafo.com.pl
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Firma Produkcyjno-Handlowa „PAULA” 
Zakład Produkcyjny w Parzewie 

Parzew 14, 63-220 Kotlin
Do naszego działu wdrożeń szukamy zdolnych, 

ambitnych , pełnych pasji technologów lub 
utalentowanych pasjonatów smacznego 

jedzenia i zdrowej żywności na stanowisko:

Junior project 
leader

WYMAGANIA
• Wykształcenie wyższe kierunkowe / 

Technologia żywienia człowieka
• Mile widziane doświadczenie w pracy na 

podobnym stanowisku
• Dobra znajomość języka angielskiego
• Znajomość zagadnień i procedur 

dotyczących zarządzania systemami jakości
• Dokładność / precyzja
• Odpowiedzialność
• Umiejętność pracy w zespole

ZADANIA
• Nadzór nad realizacją projektów 

technologicznych
• Prowadzenie dokumentacji związanej

z projektowaniem i wdrożeniem nowych 
wyrobów

• Prowadzenie doradztwa technologicznego 

OFERUJEMY:
• Zatrudnienie w prężnie rozwijającej się 

firmie
• Pracę w młodym zespole, w miłej 

atmosferze
• Umowę o pracę na pełen etat
• Możliwość rozwoju oraz podnoszenia 

kwalifikacji zawodowych
• Niezbędne narzędzia pracy

Zainteresowane osoby prosimy o przesłanie 
bądź dostarczenie
listu motywacyjnego, CV pod adresem:
F P H  „P A U L A " Sp. z o .o . Sp.k.
P a rze w  14 , 6 3 -2 2 0  K o t l in  lu b  e -m a ll:
m a r lo la .w e g n e r@ p a u la .c o m .p l,
te ł.  0 6 2  7 4 0  5 9  35
Zastrzegamy sobie prawo do kontaktu tylko
z wybranymi kandydatami.

Prosimy o zamieszczenie w aplikacji 
następującej klauzuli: Wyrażam zgodę na 
przetwarzanie moich danych osobowych dla 
potrzeb niezbędnych do realizacji procesu 
rekrutacji (zgodnie z Ustawą z dn. 29.08.1997 
r. o ochronie danych osobowych. Dz. U. Nr 133, 
poz. 883 ze zm.).

th e  n a tu rę  n e łw o r k *

M artin  Bauer G roup

Jesteśm y m iędzynarodow ym  przedsięb iorstw em , za jm u jącym  się 
skupem , p rze tw órstw em  oraz sprzedażą produktów  pochodzenia 
roślinnego (surowce zielarskie, herbaty, ekstrakty). Stawiamy na otwartą 
kom unikację, innowacyjność oraz dążenie do rozwoju zawodowego 
naszych Pracowników.

Poszukujemy obecnie osób na stanowisko:

Pracownik Magazynowy
miejsce pracy: W itaszyczki, Jarocin 

kod ref.: M B W /P M 0 8

Osoba zatrudniona na tym  stanowisku 
będzie odpowiedzialna m .in . za:
• ręczny załadunek i rozładunek 

dostaw  i odbiorów  surowców 
roślinnych

• dbanie o porządek 
w  obszarze magazynu

Oferujemy:
• pracę w  systemie jednozm ianowym
• wszystkie niezbędne narzędzia pracy

Jak aplikować:
Aplikację CV ze zdjęciem  prosimy przesłać na adres em ail:
praca@martin-bauer-group.pl
w  tem acie w pisując kod referencyjny: M B W /P M 0 8

Termin nadsyłania zgłoszeń:
Na ap likacje czekamy najpóźniej do 2 0 1 7 .0 7 .2 8 .

W ażne:
Prosimy o dołączenie klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich 
danych osobowych przez firmę Martin Bauer Polska sp. z o. o., dla potrzeb 
niezbędnych do realizacji procesu rekrutacyjnego, zgodnie z przepisami 
ustawy z 2 9 .0 8 .1 9 9 7  o ochronie danych osobowych (Dz. U. z 2 0 0 2  r. 
Nr 101, poz. 9 2 6  z poz. zm.). Przyjmuję do w iadomości, że przysługuje 
m i prawo wglądu do treści moich danych oraz ich popraw iania."

Firma DOMASZ to Polski producent 
maszyn ważąco-pakujących.
Dzięki 12-letniemu doświadczeniu 
jesteśmy liderem w tej branży 
na rynku Polskim.

W związku z rozwojem firmy 
poszukujemy pracowników 

na stanowiska:

I KONSTRUKTORA MASZYN,
I AUTOMATYKA,
I ELEKTRYKA,
I SPAWACZA (METODĄ TIG),
I PRACOWNIKA PRODUKCYJNEGO

Oferujemy:
- s ta b iln a  p racę  w  o p a rc iu  o u m o w ę  o pracę;
- p raca  w  m iłe j i p rzy ja zn e j a tm o s fe rz e ;
- p a k ie t soc ja lny ;
- n ie z b ę d n e  n a rzę d z ia  p racy;
- szko le n ia .

CV prosim y kierow ać na adres m ailowy: 
dom asz@ dom asz.com .pl lub osobiście w  firm ie .

DOMASZ Tomasz Waligóra ul. Centralna 16; 
63-012 Dominowo 

Tel: 668-456-482; 668-456-480

■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■ ■
www.domasz.com.pl

1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 )

POSZUKUJE
PRACOWNIKÓW:

MECHANIKÓW 
I OPERATORÓW 

MASZYN 
HODOWLANYCH

1111111111111111’

ŻWIROWNIA
PIACH-TRANS

www.piach-trans.com.pl

PIASEK 0-2 mm I FRAKCJA2-8 mm I  FRAKCJA 8-16 mm

ZOBACZ NASZA OFERTY;:

tel. 6 0 1  7 2 6 1 2 1
ŻWIROWNIA PIACH-TRANS
STUDZIANNA, 63-810 Borek Wlkp

http://www.opracy24.pl
mailto:marlola.wegner@paula.com.pl
mailto:praca@martin-bauer-group.pl
mailto:domasz@domasz.com.pl
http://www.domasz.com.pl
http://www.piach-trans.com.pl
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Poszukujemy pracownika na stanowisko | | 7 )  
DORADCA HANDLOWY U funinoi

Wymagania:
- wykształcenie min. średnie
- prawo jazdy kat. B,
- gotowość do częstych podróży
- komunikatywność, kreatywność,systematyczność, samodzielność
- dobre umiejętności negocjacyjne
- umiejętność obsługiwania komputera i programów biurowych
- znajomość problematyki rolniczej będzie dodatkowym atutem
Kandydatom oferujemy:
- motywacyjny system wynagrodzeń
- pracę w młodym zespole w dynamicznie rozwijającej się firmie
- profesjonalne szkolenia

Zainteresowane osoby prosimy o przestanie CV oraz listu motywacyjnego na adres: 
UNIROL PARTS SP. Z 0 .0 . SP. K. u l.P ow rt.ńców  Wlkp. 1 la , 63-810 B o n k  W lkp. lub  rak ru tac jaegrupaun iro l.p l

PRACA • PRACA • PRACA • PRACA • PRACA • PRACA • PRACA • PRACA

„B IR E X ” F IR M A  U S Ł U G O W O  H A N D L O W A
za tru d n i :

KIEROWCÓW Z  KAT. C +
Wymagania: prawo jazdy kategorii C+E, wszystkie dokumenty 

wymagane w zawodzie kierowcy, karta kierowcy.

Zain te reso w an ych  prosim y o kontakt 6 01  5 6 6  9 4 7 , 6 3 -2 0 0  Jarocin , ul. P o zn ań ska  26, (w  godz. 7 -15 )

r /  U b o jn ia  B o la

SKUP BYDŁA 
RZEŹNEGO

OFERUJEMY TAKŻE
UBÓJ Z KONIECZNOŚCI 

NA TERENIE 
GOSPODARSTWA

od 01 .01 .2017  r. 
nowe numery:

tel kom. 517 955 207 
oraz 517 955 204 

tel. do biura: 65 572 50 07
ZAPRASZAMY 

DO WSPÓŁPRACY!

Fabryka mebli tapicerowanych  
ze Środy W ielkopolskiej

przyjm ie pracowników do przyuczenia w  zawodzie:

KRAWIEC MEBLI TAPICEROWANYCH
SZKOLIMY RÓWNIEŻ W INNYCH ZAWODACH

CV prosimy wystać na adres: szwalnia@novapolska.pl lub novapolska@novapolska.pl 
Kontakt telefoniczny: (61 ) 2 8 6 -0 6 -3 5 , (61 ) 2 8 6 -0 6 -1 1

T A R T A K  )tetó.
■ drewno konstrukcyjne
■ deska szalunkowa
■ łaty, kontrłaty
■ impregnacja
■ drewno opałowe

Dysponujemy Usługi 
transportem J  rębakiem

SKUP TOPOLI
t e l .  6 0 2 / 6 4 2 - 0 8 3

J A R O C IN , ui. W arc ian a  5 8 ,  te l. 6 0 1 - 9 0 1 - 7 1 0  
w w w .b ru ka rs tw o ja ro c in .co m

MOTOROWERY
MOTOCYKLE
SKUTERY

' 2 Ę /Ę Ę se rw ib r 'i t u f j i u w  >,

Krotoszyn, ul. Ostrowska 83
te l. / fa x  62-722-02-29

Piaski k/Gostynia, ul. Warszawska 61_,
tel./fax 65-571-91-61

Przedsiębiorco,
jeśli oczekujesz niezawodnych i kompleksowych rozwiązań najwyższej 

jakości, to z myślą o tych potrzebach Powiatowy Bank Spółdzielczy we Wrześni 
przygotował dla Ciebie specjalną ofertę. Korzystanie z usług banku nie musi być 
drogie i skomplikowane. Przekonało się o tym wiele firm, z którymi współpracujemy. 
Twoja Firma również może się o tym przekonać. Jeśli przedstawisz nam swoje 
potrzeby, my postaramy się im sprostać. Dostosowujemy się do potrzeb naszych 
Klientów i zapewniamy szybką decyzję oraz minimum formalności.

Mamy nadzieję, że nasza propozycja zaowocuje rozpoczęciem współpracy. 
Zachęcamy do odwiedzenia naszego Oddziału w Żerkowie ul. Rynek 9 lub do kontaktu 
telefonicznego: tel. kom. 668 677 641 i tel. 62 740 31 57.
Chętnie też przyjedziemy do Ciebie i omówimy szczegóły naszej oferty.

Powiatowy Bank Spółdzielczy we Wrześni
Rok założenia 1871

Oddział w  Żerkowie
ul. Rynek 9, 63-210 Żerków 
tel. 62 74031 57
e-mait zerkow@pbswrzesnia.com.pl 
w w w .p b sw rze sn ia xo m .p l

laszyny ro ln icze
i Konstrukcje stalowe  
i Ogrodzenia 
i Pomniki 
i Elewacje
i Drewno i w ie le  innych

l V r
tel. 660 621 549, 607 573 117 
mmplaskowanie5@interia.pl

OGRODZENIA
B E T O N O W E

Grzegorz Szym czak
OFERUJEMY:
■  o g r o d z e n i a  b e t o n o w e

■  g a r a ż e  z  p ł y t  b e t o n o w y c h

■  j u m b y  ■  t r e l i n k i  o b r z e ż a

■  b l o c z k i  b e t o n o w e

■  s ł u p k i  s z k l a r n i o w e

m o n t a ż  
t r a n s p o r t  

R A T Y

U W A G A !  Z A K Ł A D  P R Z E N I E S I O N Y  
z  u l .  N i e p o d l e g ł o ś c i  3 0  ( b a z a  G S )  J a r o c i n

n a  u l .  N o w y  Ś w i a t  l a ,  B a c h o r z e w ,  t e l .  6 0 9  9 8 7  7 2 7
www.ogrodzeniabetonowe-szymczak.pl, e mail: gszyraczak.ogrodzenia(S>vp.pl

http://www.jarocinska.pl
mailto:szwalnia@novapolska.pl
mailto:novapolska@novapolska.pl
http://www.brukarstwojarocin.com
mailto:zerkow@pbswrzesnia.com.pl
http://www.pbswrzesniaxom.pl
mailto:mmplaskowanie5@interia.pl
http://www.ogrodzeniabetonowe-szymczak.pl
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Na pom oc praw ną, psychologiczną 
i m ateria lną m ogą liczyć ofiary p rze
stępstw  o raz  członkow ie ich rodzin  
w O środkach Pomocy Pokrzy wdzonym 
P rzestępstw em  prow adzonych  przez 
Fundację ..Dziecko w Centrum " w trzech 
m iastach Wielkopolski, między inny mi 
w Poznaniu.

Fundacja „Dziecko w C entrum " na 
początku tego roku wznowiła swoje dzia
łania na terenie województwa wielkopol
skiego. Są one finansowane z f unduszu 
Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 
Postpenitencjarnej, którego dysponentem 
jest M inister Sprawiedliwości. Wsparcie 
będzie udzielane do końca grudnia.

(ann)

WYKAZ MIEJSC, W KTÓRYCH ŚWIADCZONA JEST POMOC DLA OSÓB POKRZYWDZONYCH PRZESTĘPSTWEM:

KAŻDA OSOBA, KTÓRA 
ZOSTAŁA POKRZYWDZONA 
PRZESTĘPSTWEM, MOŻE 
UZYSKAĆ W OŚRODKU 
NASTĘPUJĄCĄ POMOC: 
ł .  Prawną
2. Psychologiczną oraz psychiatryczną,
3. Ttumacza języka obcego oraz języka m i
gowego
4. Materialną w zakresie łagodzenia skutków

Infolinia dla OPPP w Poznaniu, Gnieźnie 
i Trzciance,
tel. 786-160-100
► poniedziałek - piątek w godz. 8.00 -1 8 .0 0
► sobota w godz. 10.00 -15 .00  
e-maih pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl 
www.pokrzywdzeni.poznan.pl lub www. 
dzieckowcentrum.org

Ośrodek Pomocy Pokrzywdzonym 
Przestępstwem przy Fundacji „Dziecko 
w Centrum"
ul. Zeyłanda 9 /3 ,6 0 -80 8  Poznań 
tel. 786-160-100
e-mail: pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl 
www.pokrzywdzeni.poznan.pl lub www. 
dzieckowcentrum.org

Dyżury specjalistów pierwsze
go kontaktu:
► poniedziałek - piątek w godz. 
8.00-20.00
► sobota w godz. 10.00 -15 .00

Ośrodek Pomocy Pokrzywdzonym 
Przestępstwem przy Caritas Archidie
cezji Gnieźnieńskiej w Gnieźnie:
os. Orla Białego 20 ,62-200 Gniezno 
tel. 786-160-100
e-mail: pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl 
www.pokrzywdzeni.poznan.pl lub www. 
dzieckowcentrum.org

-  pokrywanie kosztów świadczeń zdrowotnych, 
wyrobów medycznych, ortopedycznych
-  pokrywanie kosztów związanych z edukacją 
ogólnokształcącą i zawodową, pokrywanie 
kosztów czasowego zakwaterowania lub udzie
lania schronienia
- finansowanie okresowych dopłat do bieżących 
zobowiązań czynszowych za lokal mieszkalny
- dostosowanie lokalu mieszkalnego lub budyn
ku mieszkalnego do potrzeb osoby pokrzywdzo
nej przestępstwem
-  finansowanie przejazdów środkami komuni
kacji publiczne) oraz pokrywanie kosztów trans
portu związanych z uzyskiwaniem świadczeń 
i regulowaniem ww. spraw
- pokrywanie kosztów żywności
-  pokrywanie kosztów zakupu odzieży, bielizny, 
obuwia, środków czystości
i higieny osobistej
- finansowanie kosztów wyjazdów zorganizo
wanych dla dzieci

Dyżury specjalistów pierwszego kontaktu:
► poniedziałek, czwartek w godz. 10.00 -17 .00
► wtorek, piątek w godz. 9.00 -16 .00
► środa w godz. 13.00 -  20.00
► sobota w godz. 9 .0 0 -1 3 .0 0

► KOTLIN

W zabytkowy park wsadza 
prawie 70 tysięcy

Firma „P lener” z Goliny została w y
brana do wykonania drugiego etapu rewa
loryzacji zabytkowego parku w Kotlinie.

Za praw ie 7 0  tys. z ł nasadzone zo
stanie ponad 2 tysiące krzewów, blisko 
6 0 0  m 2 roślin w ie lo le tn ich  oraz około 
6 0 0  m 2 traw nika .

Zadanie jest dofinasowane z Woje
wódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu kwotą 
3 5  tys. zł.

Zakończenie prac, które mają przy
w rócić walory przyrodnicze i estetyczne 
parku przewiduje się na koniec września 
tego roku.

(ann)

► ŻERKÓW

Wszyscy radni za rozbudową
Żerkowska rada zaciągnęła pożycz

kę na m odernizację i rozbudowę stacji 
uzdatniania wody w Podlesiu.

Pożyczka w  kwocie 7 3 0  tys. zł ma 
zostać spłacona w latach 2 0 1 8 -2 0 2 0 . 
Zaciągnięta zostanie z W ojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo
darki Wodnej w  Poznaniu. Decyzja w  tej 
spraw ie została podjęta jednom yślnie.

(akf)

SPŁATA PO ŻYCZKI ROZŁOŻONA
ZO STA N IE  NA NA STĘPU JĄ CE RATY:

2 0 1 8  rok ► 2 3 0 .0 0 0  zł
2 0 1 9  rok ► 2 5 0 .0 0 0  zł
2 0 2 0  rok ► 2 5 0 .0 0 0  zł

 ̂ JAROCIN _______________________________________________________________________________________________________

Będą przeprowadzać lokatorów z tytułami eksmisyjnymi
Trzy budynki w ielorodzinne w Wilczyńcu m ają p o 

wstać do końca sierpnia. D o dyspozycji lokatorów  będą 
24 lokale socjalne i kom unalne o  niższym standardzie.

M ieszkania budow ane są  z m yślą o  lokatorach, któ
rzy m ają ldopot z regulowaniem  czynszu, poniew aż do 
powstających lokali przeprow adzane będą osoby z tytu
larni eksmisyjnymi. W edług Jarocińskiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego, które jest właścicielem p o 
w stających budynków, pozwoli to uwolnić m ieszkania 
kom unalne i zmniejszyć listę osób, które na nie oczekują.

Spółka JTB S przyjęła zasadę, że standard  lokali so
cjalnych będzie podlegał gradacji. Zgodnie z n ią  w bez
pośrednim  sąsiedztw ie b ędą  pow staw ały  m ieszkania 
o  najniższym i średnim standardzie. - Chodzi o to, aby dać 
szansę ludziom , którzy mogą przejść do lepszego standardu 
- pod  w arunkiem , że będą regulować czynsz - podkreśla 
Jerzy Wolski, prezes JTBS-u.

(ann)
Nowe lokale mieszkalne w Wilczyńcu buduje firma PBH Cegiełka Włodzimierz Goiciniak

z Wilkowyi. Koszt inwestycji wynosi nieco ponad 1 min zł

 ̂ JAROCIN

- '

2 0 0

ILE DO TEJ PORY POWSTAŁO 
PRZYDOMOWYCH OCZYSZCZALNI 
W G M IN IE ŻERKÓW? JAKIE DOTACJE 
ZOSTAŁY PRZEKAZANE?
2011 rok - 33 szt. - 204.800,00 zł
2012 r o k - 3 2  s z t . -2 0 8 .0 0 0 ,0 0 zł
2013 rok - 54 szt 351 000.00 zł
2014 rok -  35 szt. - 227.500,00 zł
2015 rok -4 6  szt. 312.500,00 zł
2016 r ok - 8 1  szt. 607.500,00 zł

TU NIE MA SIECI KANALIZACYJNEJ
Dobieszczyzna, Lgów. Gęczew, Lubinia Mała. 
Ludwinów, Kamień, Miniszew. Paruchów. 
Parzewma. Prusinów, Podlesie, Szczonów, 
Pogorzelica, Gąsiorów, Sierszew. Sucha

s a e s E a L  •

W  ciągu ostatn ich  3 lat gm ina Żerków 
przekazała m ieszkańcom  dotacje na przy
dom owe oczyszczalnie w kwocie 1.147.800 
zł. Za te pieniądze w ykonano 162 oczysz
czalnie.

Jak im  c ieszą się za in teresow an iem ? 
- Powiedziałabym, że w tej chwili m ieszkańcy 
zosta li ju ż  zaspokojeni. W  ostatnich trzech 
latach pow stały aż 162, to ta k ja kb y  dobre 
dwie wioski zostały zaspokojone. Budow ane są 
w takich miejscowościach ja k  Dobieszczyzna, 
Lubinia M ała. Ludwinów, poniew aż tam  nie 
m a kam dizacji sieciowej - mówi skarbniczka 
gminy, Bronisław a Rogacka.

D otacje udzielane są  od  2011 roku. 
O gółem  do  tej pory przekazano na ten cel 
1.911.600 zł. - Początkowo przekazyw aliśm y 
na jedną przydomową oczyszczalnię nie więcej 
niż 6 .500zt do 80% kosztów. Ta kwota została 
podniesiona i obecnie wynosi 7.500z ł - dodaje 
skarbniczka.

(akf)

http://www.jarocinska.pl
mailto:pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl
http://www.pokrzywdzeni.poznan.pl
mailto:pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl
http://www.pokrzywdzeni.poznan.pl
mailto:pomoc@pokrzywdzeni.poznan.pl
http://www.pokrzywdzeni.poznan.pl
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Namalował obraz diabla, 
wybudował kaplico
J  To m iała być tylko inform acja o  kaplicy w  Tarcach pośw ięconej B ożem u  
M iłosierdziu i św. siostrze Faustynie Kowalskiej. Okazuje się jednak, że w  tej 
historii nie sposób  pom inąć burzliwego życiorysu jej twórcy - Jana Radeckiego, 
który niedawno obchodził 80 urodziny. Jubileuszowa m sza odbyła się oczywiście 
w miejscu, które sam budował.

W  tym roku przypada 20. rocznica 
konsekracji kaplicy przez księdza bisku
pa Teofila Wilskiego, obecnie emeryta, 
a w październiku 1997 roku - biskupa 
pomocniczego diecezji kaliskiej. Działka 
pod budowę została poświęcona zaledwie 
kilka miesięcy wcześniej - w połowie maja
- przez księdza Eugeniusza Michalczaka, 
nieżyjącego już proboszcza parafii św. 
Wojciecha w Wilkowyi, do której należą 
także Tarce. W uroczystości, która miała 
miejsce 5 października, czyli w dniu litur
gicznego wspomnienia Apostołki Bożego 
Miłosierdzia wzięła udział siostra Kajeta
na, która osobiście znała przyszłą świętą 
i podzieliła się wspomnieniami o tym 
w czasie mszy św. W  kaplicy znajdują 
się relikwie siostiy Faustyny pierwszego 
stopnia. Kawałek kości został przeka
zany w 1998 roku przez sanktuarium 
w Łagiewnikach. Kamień węgielny pod 
budowę został przywieziony z Żiemi 
Świętej. W czerwcu 1997 roku w trakcie 
wizyty w Kaliszu poświęcił go Papież Jan 
Paweł II. Rok później Ojcu Świętemu po-

' '  darowano pamiątkową kronikę budowy 
kaplicy w Tarcach - Osiedlu, nazywaną 
przez mieszkańców „Betlejemką”.

Zaczęło się od portretu diabła 
i śmierci klinicznej

Nawrócenie i przemiana życia rozpo
częła się od wydarzeń, które miały miejsce 
16 czerwca 1978 roku we Wrocławiu. 
Jan Radecki miał wtedy 41 lat. Wycho
wywał się na Lubelszczyźnie w rodzinie 
katolickiej, praktykującej, ale z czasem 
coraz, bardziej zaczął oddalać się od 
Boga. Rodzina z Krasnegostawu w 1947 
roku wyjechała do Wrocławia, ponieważ 
ojciec pana Jana dostał tam pracę jako 
pierwszy powojenny komendant milicji.

Jako dorosłego człowieka zaczęły go 
pociągać pieniądze i możliwości, jakie 
one dają. Był przekonany, że wszystko 
można załatwić dzięki wódce. Żona i cór
ka nie mogły narzekać na brak środków, 
ale na jego obecność nie mogły liczyć.
- Pamiętam, ja k  w czasie libacji potrafiłem  
przykleić kelnerowi 500-ziotowy banhiot 
do czoki, a on skakał uradowany. Miałem 
mnóstwo znajomych. Hulałem. Lekcewa- 
‘żyłem ludzi. Jeździłem po świecie. Miałem 
perłowe renault 10. Potem to wszystko 
straciłem. Zajęto m i konta. Nauczyłem  
się robie pieniądze, więc nie chciałem iść 
na pensję 2 tys. złotych, bo ja  chciałem co 
najmniej 15 tys. miesięcznie. Pracowałem 
jedynie na umowę o dzieło. Jeździłem po 
całej Polsce. Przygotowywałem szyldy, tablice 
reklamowe, bhp, instrukcje obsługi maszyn 
i urządzeń. Czasem malowałem też obrazy 
na zamówienie. Komornik ścigał mnie przez 
10 lat - wspomina pan Jan, który przez 
znajomych nazywany jest „Benem".

Zdarzenia, które stały się punktem 
zwrotnym w jego życiu, miały miejsce 
we Wrocławiu, od zamówienia na ob
raz przedstawiający diabła, który miał 
być reklamą kawiarni „Mefisto”. - Na
malowałem go. Gdy przyszło do płacenia 
znacznie zawyżyłem cenę, bo myślałem, że 
właściciel będzie się targował, ale on bez 
słowa wyciągnął pieniądze i wypłacił m i 11 
tys. zj. Potem zaprosił mnie dla uczczenia 
transakcji na koniaczek do innego loka
lu. Żonie obiecałem, że wrócę od razu 
do domu na obiad. Słowa nie dotrzyma
łem, bo zostałem tam napadnięty, pobity 

Tokradziony przez jakichś młodocianych 
przestępców- wspomina. Nieprzytomny 
trafił do szpitala, gdzie stwierdzono m.in. 
pęknięcie czaszki i wylew krwi do mózgu. 
Zdaniem lekarzy szanse na uratowanie 
jego życia byty nikłe. - Miałem wrażenie, 
że wyszedłem ze szpitala i niemal biegiem 
udałem się do swojego domu. Obiecałem, 
że będę na ohiedzie. Jedyne, co było dziwne 
to to, że nie czułem w ogóle swojego ciężaru 
ani wysiłku. W mieszkaniu zpbaczyłem tonę 
śpiącą na tapczanie. Później coś „porwało ” 
mnie w stronę ogromnego światła. Pamię- 
h m  uczucie spokoju i szczęścia, jakie mnie 
wtedy ogamiak). Czułem, że nie muszę się 
niczego obawiać, bo znalazłem się w ra
mionach najczulszego i wszechmogącego

Ojca, Boga - Ojca. Kiedy się ocknąłem, 
leżałem w łóżku na szpitalnej sali - opo
wiada mężczyzna.

Niemieckie drogi do Boga
Od tamtych wydarzeń minęło kilka 

lat. Pan Jan postanowił zacząć szukać 
szczęścia w Niemczech. W Dusseldorfie 
zaczynał od zera i od pracy na czarno.
- Wiem teraz, że Bóg musiał mnie wyrwać 
z Polski, bo tutaj nigdy bym się nie nawrócił
- podkreśla mężczyzna.

Na obczyźnie zetknął się z różny
mi ruchami religijnymi: Światło Życie, 
Odnową w Duchu Świętym i Kościołem 
Domowym, w żadnym jednak nie zagrzał 
miejsca na dłużej. - Zacząłem mieć sny, 
które później realizowały się w rzeczywisto
ści. Jeden z nich dotyczy! mojego pogrzebu. 
Po pieszej pielgrzymce z Dusseldorfu do 
sanktuarium Maryjnego w Nniges okazało 
się, że otoczenie, które widziałem w moim  
śnie, to byb to właśnie to miejsce. Kapłani, 
z którymi rozmawiałem na ten temat tłu
maczyli mi, że to była symboliczna śmierć 
starego człowieka, takiego jakim  byłem 
przed nawróceniem. Od tego momentu 
zacząłem jeszcze bardziej doceniać to, co 
mam. Przestałem pić, /silić i przeklinać. Po

powrocie zpielgrzymłd przepraszałem swoją 
żonę za całe zło, jakie uczyniłem. Całowa
łem jej.stopy. Żona nie mogła uwierzyć. Nie 
rozumiała, co się stało - opowiada 80-la- 
tek. Sporo czasu upłynęło zanim znalazł 
legalną pracę w hucie szkła. Dzięki temu 
utrzymuje się teraz z niemieckiej renty.

W 1994 roku „usłyszał” głos siostry 
Faustyny, która poleciła mi szerzyć Boże 
Miłosierdzie. Zaczął tworzyć grupy mo
dlitewne w Niemczech. Wtedy jeszcze 
Koronka do Miłosierdzia Bożego nie 
była jeszcze tak znana. Do dzisiaj istnieje 
grupa przy Polskiej Misji Katolickiej 
w Dusseldorfie. - Moja żona zachorowa
ła na nowotwór. Zacząłem targować się 
z Bogiem. Spierałem się z nim. Prosiłem 
wszystkie grupy o modlitwę w jej intencji. 
Wiara dala m i pewność, że moja tona  
przeżyje. Wielu uważało mnie za wariata. 
Okazało się, że zaufanie Bogu dato owo
ce. Od tamtego momentu przeżyła jeszcze 
kilkanaście lat - wspomina.

Siostra Faustyna 
chciała tej kaplicy

Dziękczynieniem za ocalenie życia, 
a  także za cudowne uzdrowienie żony 
miała stać się kaplica Miłosierdzia Bo

żego. Powstała według projektu pana 
Jana. Pieniądze na jej budowę pocho
dziły głównie z darowizn składanych 
przez prywatnych ofiarodawców z Polski 
i Niemiec. Aby doprowadzić sprawę do 
końca konieczne były także pożyczki od 
przyjaciół. Do Tarzec trafił przy oka
zji odwiedzin u szwagierki. Spodobał 
mu się mały domek z łączką. Kupił go 
i chciał rozpocząć budowę kaplicy, o któ
rej myślał już od dawna. - Okazało się, 
że problemem będzie przeniesienie stupa 
energetycznego, który znajdował się na 
środku działki, w miejscu, gdzie miała 
powstać kaplica. Gmina nie chciała m i 
wvdaćpozwolenia na budowę. Pojechałem 
do Niemiec zbierać środki. Koszty przenie
sienia shipa i trakcji były zbyt duże. Nie 
miałem środków na kaplicę, a co dopiero 
na takie przedsięwzięcie. Na inne miejsce 
też nie było m nie już stać - opowiada 
animator grupy modlitewnej. - Do dziś 
nie wiem, jak to się stało, że ship został 
usunięty z działki. Przyjechałem i ju ż go 
nie było. Dla mnie to był cud, który Fau
styna wyprosiła u Boga. I.udzie mówili, że 
Niemiec przyjechał i będzie sektę zakładał. 
Na początku nikt nie chciał przychodzić, 
żaakceptowali mnie i kaplicę dopiero po

oficjalnym poświęceniu. Ważne było to, że 
biskup przyjechał.

Biskup nie ufał hipisowi
Pierwotny projekt pana Jana od strony 

technicznej opracował inż. arch. Stanisław 
Kozielski. - Niewiele brakowało, a musiał
bym zrezygnować, ponieważ kaplica nie była 
zgodna z planem zagospodarowania prze- 
strzeimego. Dopiero Kozielski podpowiedział 
mi, żeby wystąpił o pozwolenie na budowę 
domu jednorodzinnego, a dopiero później, 
gdyjuż je  uzyskam, wystąpić z  wnioskiem 
o zmianę użytkowania. I  tak też zrobiliśmy 
- wspomina pan Jan. Dodaje, że biskup 
sam przyznał, że na początku podchodził 
do niego i jego projektu sceptycznie. - 
W końcu wyglądam ja k  hipis. Nieczęstosię 
teżzdarza że osoba prywatna chce budować 
tdki obiekt- śmieje się.

Prace przy kaplicy zakończyły się na 
krótko przed jej poświęceniem. - Kilka
naście godzin przed uroczystością został 
przywieziony ołtarz. Okazało się, że nie 
można go wnieść do środka, bo drzwi są 
za wąskie. Trzeba było rozbierać futrynę. 
Ludzi do pomocy byłojednak jak mrówek 
Przyjechali moi przyjaciele z Niemiec. Za
kończyliśmy prace o 4 nad ranem, jedena
ście godzin przed poświęceniem - mówi pan 
Jan. W 2011 roku kaplica wraz z działką 
została notarialnie przekazana para
fii Wilkowyja. W  każdą sobotę o godz.
19.00 odprawiana jest w niej Eucharystia, 
a  w niedziele o godz. 15.00 - nabożeństwo 
do Miłosierdzia Bożego, które prowadzi 
Jan Radecki.

Marzy mu się Dom 
Pielgrzyma

W otoczeniu kaplicy cały czas coś 
się zmienia. W październiku 2006 roku 
stanęła mierząca prawie 4 metry rzeźba 
siostry Faustyny i Chrystusa, wykonana 
ze stuletniego drzewa dębowego przez 
Jana Radeckiego. Nie jest jednak z niej 
do końca zadowolony. Myśli o tym, 
żeby poprawić niektóre elementy np. 
ręce Chrystusa i twarz świętej zakon
nicy. Sam maluje i rzeźbi. Gra na gi
tarze, fortepianie i klarnecie. Śpiewa 
w zespole muzycznym. Kiedyś dorabiał 
sobie na weselach i zabawach. Ukończył 
podstawową szkołę muzyczną i liceum 
plastyczne. Grupa muzyczna skupiona 
przy kaplicy w Tarcach zapewnia opra
wę mszy św. i nabożeństw, choć można 
było ich także posłuchać w listopadzie 
na „Śpiewających dzieciach po 30-stce” 
wJOK-u.-Dzięki talentom mogłem zawsze 
zarobić dodatkowe pieniądze. Teraz służą 
one szerzeniu Bożego M ibsienłzia - pod
kreśla pan Jan. W  zeszłym roku, choć 
nie bez trudności, wybudowana została 
także grota Matki Bożej ze źródełkiem 
wypływającym z kamieni. Obecnie trwa 
budowa nowego ogrodzenia. Fundator 
kaplicy planuje wyrzeźbienie figur czte
rech Ewangelistów. Myśli też o zmianie 
kolorówwe wnętrzu kaplicy. Największym 
marzeniem jest wybudowanie drugiego 
domu, aby ten, w którym teraz mieszka, 
przeznaczyć na coś w rodzaju Domu 
Pielgrzyma. W przyszłości opiekę nad 
kaplicą miałaby przejąć córka Violetta, 
która mieszka i pracuje we Wrocławiu. Już 
teraz jest możliwość rozbicia namiotów 
na pustej części działki.

Pan Jan jako kustosz tego miejsca 
chętnie oprowadza osoby, które odwie
dzają kaplicę grupowo lub indywidualnie. 
Zdarza się, że ktoś przyjeżdża z Polski 
specjalnie po to, żeby zobaczyć kaplicę. 
Często przybywają też ze swoimi inten
cjami i prośbami o modlitwę. Można 
też porozmawiać przy kawie w ogrodzie. 
Każdy jest tutaj mile widziany i będzie 
podejmowany jako gość. - Pomodlić się 
można w każdej chwili. Jeżeli ktoś chciałby 
zwiedzić wnętrze, powinien podejść do mnie, 
do domu. Kiedyś kaplica była otwarta cały 
czas, ale od czasu kradzieży świec, trzeba 
było zrobić kratę, przed którą stoi zawsze 
klęcznik - wyjaśnia Jan Radecki.

LID IA  SOKOWICZ
Zdjęcia Luli* Sokowtcz

http://www.jarocinska.pl
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TERESA URBAŚ
I. 85  (Góra)
EW A CHOJNACKA  
I. 67 (Nowe Miasto) 
BOŻENA SZESZUŁA  
I. 60 (Nowe Miasto) 
M A R IA N  P IĄTKO W SKI 
I. 83 (Witaszyce) 
ZY G M U N T SZYM CZAK  
I. 85  (Cielcza)

A N N A  K U RZA N O W SK A
I. 88  (Jarocin)
JA N IN A  STĘPN IA K  
I. 88  (Jarocin) 
M A R IA N N A  PODLASZ  
I. 78 (Jarocin) 
M IECZYSŁA W A  KOZAL 
I. 82 (Witaszyce)
A N N A  ID ZIA SZEK  
I. 69  (Żerków)

CZESŁAWA W A W R ZYN IA K
I. 67 (Brzóstków)
JERZY PU D ELSK I 
I. 79  (Jarocin)
K A ZIM IE R Z  ŁUCZAK  
I. 65 (Jarocin)
JAN BŁASZCZYK  
I. 92 (Jarocin)

ZATRZYMAJ SIĘ

R odzinom  zm arłych  
składam y wyrazy współczucia

Kościół jest wspólnotą grzeszników

Fot. L idia Sokowicz

O znaczeniu odpustu  zupełnego 
i zasadach  jego otrzym ania przypo
m niał w czasie kazan ia  ksiądz To
m asz Dutkow iak, w ikariusz parafii 
Najświętszej M arii Panny Królowej 
Polski w Kaliszu w czasie uroczystości 
odpustowej ku czci św. Anny - matki 
Maryi i babci Jezusa. K apłan kilka lat 
tem u, jeszcze jako diakon, odbywał 
praktyki w parafii św. M arcina w Jaro 
cinie. - Świadectwa egzorcystów mówią 
o tym, że szatan zja wszelką cenę chce 
odciągnąć człowieka od Słowa Boże
go. Ojciec Gabriele Am orth - sławny 
włoski egzorcysta w atykański - m ówił 
o tym , że n iektórzy ludzie n ie m ają  
problem ów ze skupieniem  się, ale gdy 
przyjdą do kościoła, usiądą w ławce, 
to w m om encie czytań, Ewangelii czy 
kazania są nagle bardzo rozkojarzeni. 
N ie potrafią otworzyć się na Słowo Boże, 
dlatego zaczynają m yśleć o różnych 
błahostkach: o tym, co będzie na obiad, 
co będą robić popohidniu, ja k i będzie 
następny tydzień. W szystko, byle nie 
m yśleć o Słowie Bożym. A zły duch tym  
bardziej też podpowiada i próbuje nas 
rozkojarzyć. Dlatego my, chrześcijanie 
pow inniśm y tym  bardziej być otwarci 
na Słowo Boże i brać do ręki Pism o 
Święte - podkreślił ksiądz Tomasz.

Duchowny naw iązał też do czy

tania  z Ewangelii o  pszenicy i chw a
ście. - Dlaczego Pan Jezus nie pozw olił 
wyrwać go na początku ? Tutaj dotykany 
Bożego m iłosierdzia, m iłości. Bóg daje 
zaw sze szansę tym , którzy są takim i 
„chw astam i". On zaw sze chce, żeby 
grzesznik się nawrócił. (...) N am  się 
m oże wydawać, że Kościół, wspólnoty 
i należący do nich ludzie pow inni być 
idealni. A le tam , gdzie je s t cziowiek, 
tam  je s t też grzech, niedoskonałość. Ale 
tam , gdzie cziowiek, tam  też i dobro. 
Chodzi o to, żeby daw ać świadectwo, 
starać się. (...) Kościół to jest wspólnota, 
która dąży do świętości, ale nadal je s t 
wspólnotą grzesznych ludzi. D zięki temu 
jednak m am y sakram ent pokuty, pojed

nania. Pan Bóg to przewidział. A  Słowo 
Boże to  je s t dla nas taki drogowskaz do 
nieba - podsum ow ał.

Po mszy św. odpustow ej, k tórą  
zakończyła procesja eucharystycz
n a , odby ło  się także  pośw ięcenie 
pojazdów  z racji przypadającego we 
wtorek w spom nienia św. Krzysztofa, 
pa trona kierowców i podróżujących. 
Jarociniacy otrzymywali pamiątkowe 
obrazki z modlitwą. M ogli też w es
przeć polskich misjonarzy wrzucając 
datek na fundusz MIVA Polska, dzięki 
któremu kupowane są  dla nich środki 
transportu , nie tylko sam ochody, ale 
również łodzie czy traktory.

(Is)

...Z n ik łe ś  nam  z oczu lecz n igdy z serca...

Serdeczne podziękowania wszystkim, którzy okazali nam  
wiele serca, duchowego wsparcia, współczucia i życzliwości, 

złożyli w iązanki i zam ów ili msze św. oraz uczestniczyli 
w  ostatnim  pożegnaniu mojego kochanego m ęża, ojca

Ś. f  P-
Grzegorza Pioruna

Rodzinie, przyjaciołom , ks. A . P iłatow i, doktorom  
Bachłajowi i Fischbachowi, pielęgniarkom, delegacjom, 

sąsiadom

składa żona z synem

„ K to  żyje  w sercach tych, k tó rzy  pozosta ją , n ie  um ie ra  nigdy. ”
ks. Jan Twardowski

i-M i-
Serdeczne podziękowanie wszystkim, którzy okazali nam  

serce w  trudnych chwilach: rodzinie, przyjaciołom , księżom, 
sąsiadom, delegacjom, firm ie pogrzebowej „Jezierski” oraz  
wszystkim, którzy uczestniczyli w  ceremonii pogrzebowej, 

zam ów ili msze św., złożyli wieńce i kwiaty oraz odprowadzili

& na miejsce wiecznego spoczynku mojego najdroższego 
męża, kochanego tatę, teścia, brata, dziadka i pradziadka

? ś. t  p .

) Stanisława Andrzejczaka
składa żona i córki z rodzinam i

Z ogrom nym  żalem żegnam y naszego przyjaciela

| KAZIMIERZA
ŁUCZAKA

f
naszego klubowego kolegę, szlachetnego człowieka 

zawsze życzliwego we współpracy

f
R O D Z IN IE  1 BLISKIM

składam y głębokie wyrazy współczucia

T CZŁO N K O W IE  
LIO N S CLUB JAROCIN

Będą 
ratować 
i badać po 
mszach

W ydział zam iejscowy W yż
szej Szkoły Planowania w  Dą
brow ie Górniczej, który będzie 
od października kształcić pie
lęgniarki i ra towników  medycz
nych w  Jaroc in ie , o rgan izu je  
w  niedzielę 3 0  lipca na placu 
przy franciszkańskim  kościele 
św. Antoniego Padewskiego po
kazy i naukę udzielania p ierw 
szej pomocy. Z zasadami, które 
w  przyszłości mogą uratow ać 
komuś życie, można będzie się 
zapoznać po każdej mszy św. 
Będzie też m ożliw ość skorzy
stania z bezpłatnego pom iaru 
c iśn ienia i poziom u cukru we 
krw i.

(Is)

Z wielkim smutkiem 
przyjęliśmy wiadomość o śmierci

ś.tp.

Kazimierza
Łuczaka

Radnego Rady Miejskiej w Jarocinie 
w kadencji 1994 - 1998. 

Człowieka oddanego 
Jarocinowi i jarocinianom. 

Wyrazy współczucia 
składamy Rodzinie Zmarłego.

Rajm und Banaszyński
Przewodniczący 

Rady M iejskie j w  Jarocinie

Adam  Pawlicki
Burm istrz
Jarocina

Z najgłębszym żalem  
przyjęliśmy w iadom ość o śmierci

S . t  p .

KAZIMIERZA ŁUCZAKA
Przew odniczącego Rady Fundacji M ali Wielcy Ludzie 

organu prow adzącego Niepubliczne Przedszkole 
z O ddziałam i Integracyjnymi M arcinek w Jarocinie

v

A Społeczność 
przedszkola M A R C IN E K

J

Z wielkim bólem  żegnam  

S . "I" p .

KAZIMIERZA ŁUCZAKA
z którym przez wiele lat pracowałem w Jarocińskich 

Fabrykach Mebli, człowieka wielkiego serca, aktywnie 
pracującego w jarocińskim Ltons Clubie dla dobra innych. 

N apraw dę z trudem  potrafię myśleć o tym, 
że nie m a go ju ż  w śród nas.

Żonie, Dzieciom  i całej Rodzinie 
składam  serdeczne wyrazy współczucia

Piotr Piotrowicz

POGRZEBOWE
JAN MARCINIAK

larocin. ul Moniuszki lOa 
tel (62)747-18-20 

czynne od 8 00 do 17.00 
całodobowo tel 604-242-489

OFERUJEMY NISKIE CENY 
GODNA I PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ

D

OFERTA CENY USŁUG POMNIKI WSPOMNIENIA KONTAKT

www.jezierskisc.pl
DYŻUR

CAŁODOBOWY

6 0 1 -8 6 9 -1 1 1

ODESZLI 00 NAS.. NAJTAŃSZA 
KOMPLEKSOWA 
OFERTA USŁUG 
CMENTARNO 

POGRZEBOWYCH

JUZ W OFERCIE 
POMNIKI

CAŁODOBOWE KOMPLEKSOWE 
USŁUGI POGRZEBOWE B.W. PAUI

CZLONLk POLSKIE! IZBS POGRZEBOWE)

63-20(1 J a ro c in , u l.  S z p ita ln a  4  
B iu r o  o b s łu g i k l i e n t a  czy n n e  o d  8 . 0 0  d o  1 7 .0 0  

te l .  k o n i . ,5 0 'J /6 f t 0 -y 4 S ,  c a ło d o b o w y  5 0 0 /3 2 0 - 1 2 1

NAJTAŃSZE USUW

http://www.jarocinska.pl
http://www.jezierskisc.pl
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WIELKOPOLSKA WYZSZA SZKOŁA SPOŁECZNO-EKONOMICZNA 
W ŚRODZIE WIELKOPOLSKIEJ

t? (65) 537 81 20, (61) 610 13 39 
O 509 038 426 w w w .robsta l.p l

Z A K Ł A D
K A M IE N IA R S K I

Z . Tom czak
Nowe Miasto n. Wartą 

ul. Śremska 5 
teł. (61) 287-44-61 

tel. kom. 601/787-620

o fe ru je :
■ p ły ty  granitow e 

z całego świata
■  nagrobki (granit, lastriko)
■  parapety, schody, blaty, 

p ły tk i
■  lite rn ic tw o
■  tab lice  nagrobkow e
■ elem enty granitow e 

w g w łasnego projektu
■  kostka granitc '

■ >

Czynne: pon.-pt. 8.00 -17.00 
sobota 8.00 -14.00

A U J O J
S Z Y B Y
SPRZEDAŻ MONTAŻ NAPRAWA

T e l .  6 07  5 6 0  682^

Pleszew, ul. Podgórna 21

PN

Gwarantujemy wysoka jakość i niskie ceny

POŻYCZKI

DLA STAŁYCH KLIENTÓW 
• 1000 ZŁ -12 RAT MIESIĘCZNYCH 

P0128 ZŁ
•1000 ZŁ-PO 30 DNIACH

ODDAJESZ 1060 ZŁ
6 9 8  8 3 2  192  

(6 2 )7 6 6  81 95

CENTRUM MONITORINGU

OCHRONA

TIGER

TIGER SECURITY JAROCIN

w w w . t i g B r - s e c u r i t y . p l
tel.: ( 8 2 ) 7 4 7 1 9  29 kam.: GG4 0G9GG7  
6 3 - 2 0 0  Jarocin,  ul. Podchorążych 2a

C r G A RAŻE B la sza n e  BRAM Y G arażo w e  
K O JC E  dla Psów  W iaty Kontenery

Najniższe © E M Y  
Różne wymiary 
Dogodne S U IT Y  
Transport i montaż 
GRATIS caty KRAJ

tyww.konstal-garaze.pl 
61-812-54-69 62-586-07-83 63-278-62-25 509-574-644 
65-619-34-15 63-220-26-46 68-419-03-39 509-058-388

STUDIA MAGISTERSKIE, 
INŻYNIERSKIE, LICENCJACKIE 
ORAZ STUDIA PODYPLOMOWE 
W RÓŻNYCH SPECJALNOŚCIACH

N A  K I E R U N K A C H :  
l A G O G I K A

[ » ńKOHOMk Illłc7p
S O C J A L N  N A J N I Z S Z  

CZESNE 
w  REGIONIE

OFERTA SIUDłOW PODYPLOMOWYCH
- O ligofrenopaiagogilca - edukacja i rehabilitacja osób i  n iepełnosprawno
ścią intelektualny i wspom aganie rozwoju w a r  edukacja osób ze  spektrum  
Autyzmu -N O W O Sf
- Doradztwo zawodowe i edukacyjne z coachjngiem - :
-Tyflopedagogika i surdopedagogika-
- Diagnoza i terap ia pedagogiczna z neurodydaktykg
- Edukacja przedszkolna i przygotowanie pedagogiczne
- Pedagogika opiekuńczo-wychowawcza z  neurodydaktyką -
- B ibliotekoznawstwo i Wiedza i Kulturze
- Integracja sensoryczna-NOWOŚĆ
- Coaching i m entoring w  edukacji -
- M atem atyka dla nauczyaeli -
-  fizyk a  d la  nauczycieli -  • s O  ic  
-C hem ia d la  naueiycieli-
- Geografia dla nauczycieli -
- Przedsiębiorczość d la  nauczycieli
- Nauczanie inform atyki i zajęcia kom puterowe  

z  program owaniem  -
- Neuraiogopedia i-
- Wczesne wspom aganie rozwoju dziecka
- Przygotowanie pedagogiczne
- Zintegrowana edukacja przedszkolna i wczesnoszkolna
- Język angielski zintegrowanej edukacji przedszkolnej i wczesnoszkolnej
-  Język niemiecki z integrowanej edukacji przedszkolnej i wczesnoszkolnej
- Organizacja i zarządzanie oświatą
- Logopedia
-  OUgofrenopedagogika 
-Terapia pedagogiczna

Doradztwo zaw odow e! edukacyjne
- Koncepcja planu daltońskiego w  zin teg row anej edukacji przedszkolnej 
i wczesnoszkolnej
- Resocjalizacja i socjoterapia
-  Badania spotecme i rynkowe
- Asystent osoby starszej 
-Asystent rodziny
- Zarządzanie zasobami ludzkimi 

Rachunkowość i podatki
-  Podstawy przedsiębiorczości 
-Finanse i bankowość
- Ekonomia przedsiębiorstw
- Specjalność nauczycielska - inform atyka i technologie inform acyjne 
• In form atyka stosowana

R e k r u ta c ja  n a  s tu d ia  p o d y p lo m o w e  c ią g ła .

Z a ję c ia  r o z p o c z y n a ją  s ię  o d  k o le jn e g o  s e m e s tru  p o  z e b r a n iu  

s ię  g r u p y

ałNfeSOW MfiH SSRGENHIE 
S z c z e g ó ło w e  in fo r m a c je  d o s tę p n e  n a  s tro n ie :  w w w .w w s s e .p l  

i z a k ła d c e S tu d ia  S tu d ia  P o d y p lo m o w e

ul. Surzyńskich 2. 63-000 Środa Wlkp. 
tel. (61) 222 45 56. 784 950 640 
fax (61) 222 45 57 
e-mail: infosbvwsse.pl

www.wwsse.pl

O K N O B U D
OKNA I DRZWI PCV profil 
ALUPLAST 5- i 6-komorowe
- drzwi zewnętrzne, bramy garażowe
- rolety zew. aluminiowe i wew. tkaninowe
- żaluzje pionowe i poziome .
- moskitiery, parapety S

w *W IT A S Z Y C Z K I 3 6 a
tel. (62 ) 7 4 0 -1 9 -2 2 , 5 0 6 / 5 8 5 -7 5 1

M O N T A Ż . P O M IA R . TRANSPORT - GRATIS!

N A J T A Ń S Z A
P O Ż Y C Z K A
DLA KAŻDEGO

, » i

SKŁADY
W ĘGLA

TRane
orzech  gruby  

* orzech  drobny 
miaf z groszkiem  
ekogroszek  
węgiel brunatny

P R O D U K C J A  I S P R Z E D A Ż  K O T Ł Ó W  C.
Tu nas znajdziesz:

-ŻERKÓW, ul. Kolejowa 18 tel. 609-59 -11-11 , 
-JAROCIN, al. Niepodległości (wyjazd na Leszno) 
tel. 5 0 2 -28 2 -10 8

WĘGIEL
Z P O LS K IC H  K O P A LŃ

2 2 2  SUPER
8 8 0  **/t p a n #  
5 8 0  zf/t b u l l i
7 4 5  zf/t DLA STAŁYCH
OZIft ->ł/t klientów 3 40  Zl/t PREZENT!

Te l. 5 1 7  8 1 7  2 0 8

SPRZEDAŻ
BRYKIETU

d ę b o w e g o  i s o s n o w e g o

6? Drewno opałowe
dębowe sosnowe (od 7 0  ztymp) 

&  Drewno kominkowe 
Sł W ynajem  iuparki 
&  Usługi cięcia 

i tupania drewna
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JAROTA JAROCIN

Nnamani odszedł 
do Kalisza

Kolejny zawodnik opuści! Jarotę Jarocin. 
W ubiegłym tygodniu kontrakt z KKS-em 
Kalisz podpisał Christian Nnamani. Hubert 
Antkowiak i Michał Grobelny zagrali za to w 
zespole Warty Poznań w sparingach ze Świtem 
Skolwin i KS-em Polkowice.

Nie brakuje kłopotów Januszowi Niedźwie
dziowi. W ubiegłym tygodniu jego podopieczni 
rozpoczęli, podzielony na  dwa trzydniowe 
cykle, obóz dochodzeniowy na własnych obiek
tach. Na sobotę zaplanowane były dwa mecze 
kontrolne - z Ostrovią Ostrów i rezerwami 
Zagłębia Lubin. Ostatecznie rozegrany zo
stał minitumiej, w którym zmierzyły się ekipy 
Jaroty, Warty Poznań i Ostrovii (grano po 45 
minut). Jarota, choć raczej zespół złożony z 
zawodników aspirujących do drużyny, prze
grała oba mecze - 0:1 z Wartą i 0:2 z Ostrovią. 
Z zawodników występujących w jarocińskich

barwach w poprzednim sezonie zagrali jedy
nie Sebastian Kmiecik, Dawid Pirog, Jędrzej 
Ludwiczak. Jacek Pacyński, Jakub Czapliński 
i M ateusz Dunaj.

W  niedzielę w końcu pojawiła się pierwsza 
optymistyczna informacja. Roczną umowę z 
klubem podpisał 21-letni napastnik - Karol 
Zieliński, który ostatni sezon spędził w Ko
twicy Kołobrzeg i Olimpu Zambrów. W  II 
lidze rozegrał 42 spotkania i zdobył siedem 
bramek. Blisko Jaroty jest również M ateusz 
Filipowiak. Bramkarz ostatnio występujący 
w Warcie Poznań reprezentow ał już wcze
śnie barwy jarocińskiego klubu (jesień sezonu 
2015/16).

Aktualnie piłkarze Jaroty kontynuują drugą 
część obozu, którą zakończy wyjazdowy spa
ring z Białym Orłem Koźmin (środa, godz.
18.00). (faf)

Christian Nnamani przeniósł się do KKS-u Kalisz. 
Nigeryjczyk dobrze zna to miasto. Wcześniej 
występował w barwach Calisii

• • • WOKÓŁ BOISKA

► Wygrana i porażka Phytopharmu
D w a kolejne spo tkan ia  sparingow e 

rozegrali piłkarze P hy topharm u  Klęka. 
Najpierw podopieczni Adama Parusa prze
grali 2:3 z czwartoligowym Białym Orłem 
Koźmin. Klęczanie przegrywali już 0:3, ale 
w drugiej połowie, po bram kach M ateusza 
N ow aka i Igora Bródki, zdołali zm niej
szyć rozm iary porażki. W  drugim  meczu 
Phytopharm  wygrał 4:2 z występującymi' 
w konińskiej klasie okręgowej Polaninem 
Strzałkow o (gole strzelali: Igor Bródka, 
Krzysztof Zawacki (z rzutu karnego), Filip 
Osiński i Eryk Kowalski).

► Turniej Goli dla Białego Orła
G rom  G olina zajął czwarte, ostatnie 

miejsce w tradycyjnym Turnieju Piłkarskim 
im. Józefa  G oli. Zwyciężył Biały O rzeł 
Koźmin.
Jubileuszowa - XXV edycja turnieju odbyła 
się 22 lipca w Koźminie. G ospodarze nie 
byli zbyt gościnni i wywalczyli puchar:
W pierwszym meczu koźminianie pokonali 
3:0 G rom  Golina. W drugim spotkaniu po
między Astrą Krotoszyn i Piastem  Kobylin 
po regulam inowym  czasie był remis 1:1 
i o  awansie do finału zadecydowały rzuty 
karne, które lepiej egzekwowała drużyna 
z Kobylina.

W  pojedynku o III miejsce A stra wy
grała 1:0 z Gromem , a w meczu o pierwszą 
pozycję Biały O rzeł rozgrom ił 5:1 Piast.

Najlepszym bram karzem  został Piotr 
Półtoraczyk (Astra), a najlepszym zawodni
kiem i strzelcem (4 bram ki) M arcin Szym. ,  
kowiak z Białego O rła.

► Terminarze niższych lig
13 sierpnia rozpoczną się rozgrywki 

Kaliskiej Klasy Okręgowej. W I kolejce GKS 
Żerków zmierzy się na wyjeździe z Olimpią 
Brzeziny. D wa dni później, w II serii spo 
tkań, żerkowianie podejm ą Raszkowiankę 
Raszków.
Tydzień później - 20 sierpnia - na boiska 
wybiegną piłkarze występujący w Kaliskiej 
A-klasie. Już w I kolejce odbędą się pierw
sze derby. Błękitni Sparta  Kotlin podejm ą 
w M agnuszew icach LZS C ielcza. D w  * 
po zo sta łe  zespoły  z Ziem i Jarocińsk iej 
zagrają na wyjazdach. G rom  G olina zmie
rzy się z K oroną Pogoń Stawiszyn, a WKS 
Witaszyce z OKS-em  Ostrów.

W  ten sam  weekend ruszą  rozgrywki 
Poznańskiej A-klasy. Phytopharm  Klęka 
w pierwszej kolejce pojedzie d o  K siąża 
Wlkp.

(faf)

KOLARSTWO TOROWE

Krawczyk z medalem mistrzostw Europy

Szymon Krawczyk (czwarty z prawej), zaczynający swoją przygodę z kolarstwem w Jarocinie 
wywalczy! brązowy medal Mistrzostw Europy Miodzieżowców w Kolarstwie Torowym

Dwoje jarocińskich kolarzy - Szymon Kraw
czyk i Julita Jagodzińska - wystartowało w por
tugalskiej Anadii w zakończonych w niedzielę 
M istrzostwach Europy Juniorów i M łodzieżow
ców w Kolarstwie Torowym. Krawczyk wrócił do 
dom u z brązowym medalem, który wywalczył 
w raz z kolegam i (D anielem  Staniszew skim . 
Bartoszem Rudykiem i Dawidem Czubakiem) 
w wyścigu drużynowym na dochodzenie.

Jarociński zawodnik, aktualnie reprezentujący 
zawodową grupę kolarską Voster Uniwheels zajął 
także bardzo dobre piąte miejsce (mimo upadku) 
w madisonie (wraz z Danielem Staniszewskim) 
oraz jedenaste w  wyścigu punktowym.

Julita Jagodzińska (KK Tamovia Tarnowo 
Podg.) o tarła się o podium . W  sprincie druży
nowym (z M arleną Karwacką) była czw arta, 
a  w swej ulubionej konkurencji - w keirinie - pią
ta. W  sprincie indywidualnym sklasyfikowana 
została na szóstej pozycji.

O gółem  reprezentacja Polski wywalczyła 
dziesięć m edali (złoty, sześć srebrnych i trzy 
brązowe).

Szersza relacja z mistrzostw w następnym 
numerze „Gazety’'.

( f a f )

IEKKA ATLETYKA

Złoci chłopcy, srebrne dziewczęta B ardzo dobrze spisali się za
wodnicy z Żerkowa w Finale D ru
żynowym Gimnazjady w Lekkiej 
Atletyce. Chłopcy wygrali swoją 
kategorię, a dziew częta zajęły 
drugie miejsce w Wielkopolsce. 
Również n a  drugiej pozycji ry
walizację ukończyli gimnazjaliści 
z jarocińskiej „piątki”.

Żerkow scy lekkoatleci p o 
tw ierdzili, że w ciąż należą do

najlepszych w w ojew ództw ie. 
C h łopcy  w staw ce 27 drużyn 
wygrali zdecydowanie pokonując 
o 60 punktów  kolegów z Ja ro 
cina. Dziewczęta z G im nazjum  
w Żerkowie złoty m edal p rze
grały z rywalkami z W olsztyna 
o 22 punkty, ale wicemistrzostwo 
Wielkopolski i tak  jest wielkim 
sukcesem.

(faf)

WYNIKI DRUŻYNOWEJ GIMNAZJADY W LEKKEJ ATLETYCE
Kategoria dziewcząt:
1. Gimnazjum nr 1 Wolsztyn 1429 pkt
2. Gimnazjum nr 1 Żerków 1407 pkt
3. Gimnazjum n r 1 Mistrzów Sportu Gostyń 1377 pkt

Kategoria chłopców:
1. Gimnazjum nr ł  Żerków 1393 pkt
2. Gimnazjum nr S Jarocin 1333 pkt
3. Gimnazjum n r  1 Mistrzów Sportu - Gostyń 1331 pkt

Złota drużyna z Gimnazjum w Żerkowie
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■ Jesteście kolejnym duetem  z na
szej okolicy, który postanow ił na 
rowerach zdobyć Hel.
Marek Bałóniak: Pomysł narodził sie 
rok tem u, ale na początku mało pro
fesjonalnie do niego podchodziliśmy. 
Później stw ierdziliśm y, że dlaczego 
by nie? Przecież to  może być fajna 
przygoda. Dogadaliśm y szczegóły, 
uzgodniliśm y trasę, w siedliśm y na 
rowery i pojechaliśmy. M ieliśm y je
chać w  trójkę, ale kolega w ostatniej 
ćTTwili m usia ł zrezygnować.
D aw id Pluta: Takie m am y hobby. 
Jedni zb iera ją znaczki, drudzy w i
dokówki, a my jeździm y rowerami.
■ Dlaczego Hel, a nie Świnoujście  
albo Zakopane?
M arek: Chcieliśm y stanąć na tym  
os ta tn im  skraw ku po lsk ie j z iem i. 
Poza tym  inni robią to jadąc sam o
chodem, a my chcie liśm y pojechać 
tam  roweram i.
■  Jak w am  się jechało?
Marek: Wcale nie było łatwo. Jak na 
p ^ ć  dni jazdy, to przez cztery pada
ło. To było straszne. Deszcz, wiatr, 
trasa pod górkę, a m y przem oknię
ci. To na prawdę nic przyjemnego. 
Ale trzeba było te 1 2 0  kilom etrów  
dziennie zrobić.
■ Okropne m ęczarnie.
M arek: Ale kiedy s tanę liśm y pod 
tab licą  z napisem „H e l” , satysfakcja 
była ogromna. W spaniałe uczucie, 
kiedy uśw iadom iliśm y sobie, że oto 
jesteśmy tu, gdzie chcie liśm y być. 
W tedy już nie czuliśm y zmęczenia, 
i j i£  nas n ie bo la ło , a ty łk i to  już  
w  szczególności (śm iech).
■ Spełnieni ludzie.
Marek: Motocykliści m ów ią, że jak 
w siadają na swoje rum aki, to w tedy 
są w o ln i. Nasze rum aki są trochę 
inne, ale to też jest swego rodzaju 
wolność, (śm iech)
■ Mieliście trasę dokładnie w yzna
czoną jeszcze przed w yjazdem , czy 
reagowaliście na bieżąco?
D aw id: Sami regulow aliśm y sobie 
tempo, czas jazdy, miejsce postoju. 
Nie wyznaczyliśmy sobie, że musimy 
fł*tóchać do konkretnej m iejscowo
ści. Kiedy uznaliśmy to za stosowne, 
zatrzym yw aliśm y się i szukaliśm y 
noclegu.
W  p ierw szy dzień prze jecha liśm y 
1 45  km , bo w  m iarę dobrze nam 
się jechało. W  drugi 1 1 6 , ale był 
tak silny wiatr, że m iejscam i nie szło 
udeptać.
■ Trudno w am  było znaleźć miejsce 
do spania?
Daw id: W łaśnie nie. Planowaliśm y 
w  schroniskach, bo jesteśmy człon
kami PTTK-u. Natom iast na trasie, 
ktSrą pokonaliśmy, nie była właściwie 
żadnego. Dlatego wybraliśm y hotele 
i hostele.
■ Długo ich szukaliście?

W cztery dni przejechali 466 km, żeby dotrzeć rowerami na Hel. Pogoda ich nie 
rozpieszczała, ale nie poddali się. Jak mówią, było warto się tak zmęczyć, żeby zrobić 
sobie zdjęcie w  najodleglejszym zakątku Polski.

Kiedy stanęli pod tablicę 
z napisem „Hel", zmęczenie 
od razu zniknęło

Rozmowa z DAWIDEM PLUTĄ i MARKIEM BAŁÓNIAKIEM, rowerzystami, którzy zajechali rowerami na Hel

Obowiązkowa 
wizyta nad 
Bałtykiem

Bezcenne uczucie 
' móc sobie zrobić 
zdjęcte, przy tablice 

z napisem „Hel"

f i * s » T e l
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DAWID PLUTA (37 lat) 
mieszka w Siedleminie, od 17 lat pracuje jako 
operator maszyn w Bridgestone. W wolnych chwilach 
dłubie przy autach. Rowerem jeździ od 3 lat.

MAREK BAŁÓNIAK (55 lat) 
mieszka w Jarocinie, jest pracownikiem handlu, od 
18 lat związany z Firmą V0X. Uwielbia muzykę od 
rocka do Chopina. Rowerem jeździ od 5 lat.

Dawid: Najdłużej pół godziny. W  oko
licach Trójmiasta. Skupialiśmy się na 
czymś tańszym. 3 5 0  zł za noc to  nie 
byty ceny dla nas. My za taką cenę 
spaliśm y przez cztery dni.
■ Jak ludzie reagowali w idząc was 
objuczonych na rowerach?
Dawid: Bardzo pozytywnie. M iłe było 
to, że n ik t nie rob ił nam problem ów 
z tego, że m am y rowery.
Marek: To było naprawdę miłe. Udo
stępniano nam miejsce, gdzie mogli
śm y je  schować pod kluczem, w ięc 
pod tym  względem  jesteśm y m ile 
zaskoczeni. Absolutnie n ik t nam nie 
robit problemów. Wręcz byliśmy mile 
przyjm owani.
■ Gdzie na przykład?
M a re k : C h oc iażby  na s ta ró w ce  
yy Gdańsku. Kiedy ludzie dowiedzieli 
się, że jedziem y z Jarocina rowera
mi, to byli pełni szacunku do tego, 
co już w tedy osiągnęliśmy podczas 
naszej wyprawy.
Dawid: Tak samo na W esterplatte. 
Osoby, które m ija liśm y, byty pełne 
podziwu, że przyjechaliśm y w to  h i
storyczne m iejsce roweram i.
■ Jechaliśc ie  g łów nym i tras am i, 
czy trzym aliście się bocznych dróg? 
Marek: Przede wszystkim asfaltowe, 
ale trzeciej i czwartej kategorii. Korzy
staliśm y też ze ścieżek rowerowych, 
których jest coraz w ięcej.
D aw id: Jedna nas szczególnie za
skoczyła.
■ Czym?
Dawid: Pod Bydgoszczą jest świetnie 
zrobiony most ty lko dla rowerzystów 
i pieszych podwieszony nad w ąw o
zem na wysokości ok 3 0 -4 0  metrów 
i kolejnych 2 0 0  długości. W idok byt 
niesamowity.
■ Jak w am  się podróżowało ścieżką 
w zdłuż półwyspu helskiego?
Marek: Ruch tam  był, jak. na au to 
stradzie. Tylu rowerzystów. Nieraz 
nie dato się wyprzedzić jednego czy 
drugiego, bo ta trasa jest dosyć w ą
ska, a rowerzyści cały czas jechali 

I  w  dwóch kierunkach.
|  Dawid: Jest fajnie położona, ale trze- 
I  ba strasznie uważać, bo nie trudno 
3 o zderzenie. A nie oszukujmy się, na 
S rowerach - podobnie jak w  samocho- 
|  dach - nie brakuje wariatów.
° ■ Obm yślacie już trasę na następ
uj ny rok?
I  Dawid: M am y pewne pomysły.
|  Jakie kierunki bierzecie pod uwagę? 
i M arek : M azury a lbo Jezioro So- 
£ lińskie.

Dawid: Pewnie sobie te trasy podzie
lim y i przez cztery lata zjedziem y 
całą Polskę.
■ A m bitnie.
Marek: Trzeba by mieć wtedy trochę 
więcej niż tydzień wolnego, żeby tam 
dotrzeć, ale dam y radę.

Rozmawia! SEBASTIAN MATYSZCZAK

■MM MM

Aleksandra tukomska wystartowała w międzynarodowym turnieju warcabowym 
w Nidzicy, a na początku sierpnia weźmie udział w Młodzieżowych Mistrzostwach 
E^eopy na Białorusi

Międzynarodowa 
przygoda Oli

Aleksandra Łukom ska z Ko- 
morzanki Komorze wzięła udział 
w bardzo silnie obsadzonym Mię
dzynarodowym Turnieju w Warca
bach 100-polowych - Polska Gra 
O pen. Będąc jedną z młodszych 
zawodniczek sklasyfikowana została 
w środku stawki, a  wśród dziewcząt 
do lat 10 zajęła drugie miejsce.

Turniej Polska G ra odbył się 
w malowniczym zamku w Nidzi
cy. W ystartow ali w nim najlepsi 
warcabiści z całego świata. Rywa
lizowali mistrzowie i arcymistrzo- 
wie z: Łotwy, Holandii, Ukrainy, 
Białorusi, Estonii, Chin, Tajlandii

czy Surinamu.
D la dziewięcioletniej zaw od

niczki Komorzanki już sam  start 
w tak poważnych zaw odach był 
wielkim sukcesem i kolejną wielką 
lekcją warcabów.

M istrzo stw a  odbyw ały  się 
w jednej grupie bez podziału na 
wiek i płeć. Ola była jedną najmłod
szych uczestników i zdobyta aż 9 
punktów, notując 4 wygrane partie, 
jeden remis i 4 porażki. W  klasy
fikacji dziewcząt do lat 10 zajęła 
drugie miejsce, wśród dzieci do lat 
10 sklasyfikowana została na czwar
tej pozycji, a  w kategorii kobiet była

dwunasta. W  klasyfikacji generalnej 
zajęła 49. miejsce.

- Nasza zawodniczka w tym roku 
prawie w każdej imprezie zdobywała 
medale. Aleksandra w tym sezonie 
zdobyła pięć krążków mistrzostw Pol
ski (zloty i cztery brązowe), a sumie m- 
dywidualnie i w drużynie mu ju ż dzie
więć medali mistrzostw naszego kraju. 
Sukcesy zaowocowały powołaniem  
do kadry Polski. Ola na początku  
sierpnia wystartuje w Młodzieżowych 
Mistrzostwach Europy w Warcabach 
l(X)-polciwych, które odbędą się w Wi
tebsku na Białorusi - mówi Andrzej 
Ziaja, trener Komorzanki. (fa f)

http://www.jarocinska.pf

